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LOS ANGELES, CALIFORNIA, FRIDAY, OCTOBER 15, 1971 9345 A.M.

w o o o W

THE COURT: All right. The case of People vs. Manson.
THE BAILIFF: The jury's on its way down, sir.
(Pause in the proceedings,)
THE coﬁm': Good morning, ladies “and gentlemen,
(Whereupon, murmurs of "Good morning" were heard
from m;mbers, of the jury.)
THE COURT: Off the recoxd.
(Whereupon a discussion ensued off the record
among the Court and meémbers of the jury:)
THE COURT: ALL right. Mr. Kaparek? , | |
(Whereupon, the following proéeledinss were had |
at the bench among Court and counsel, outside the -
hearing of the jury:) 1 a
(Whexraupon a discussion off the record ensued i -
at the“detantion room door between Mr. Kanarek and
the defendant.)
MR. RANAREK: »ﬁe says, "No," your Honor.
THE COURT: Very ﬁe].l. You've asked him whether he
will behave 1f he comes into court, and he has said, "No"; ia
thet correct?
MR. KANAREK: ] No. I will ask him that.

THE COURT: All right.
MR, KANAREK: Charlie, the Judge wants to know whether

you'll belhave, if he lets you come into court?
THE DEFENDANT: No. Iim a terrible guy, an awful beast.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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the Psople,

THE COURT: All right. He'll have to remain in back,
then, in the detention tank.

Let's proceed,

(Whereupon the following proceedings were had
in opeﬁ court, within the presence and hearing of
the jury:)

THE COURT: All right. The record will show that the
Jurors and alternates are all present; Mr. Kanarvek =-
MR. KANAREK: Yes, your Honor.
THE COURT: -~ for the defendant, and Mr, Manzalla for
—
Mr. Kanarek, you may continue,
MR. KANAREK: Thank you.

Good morning, your Honor, and ladies and scntiemnn'

- of the jury, and Mr. Manzellax.

We all heard an interesting statement just xow,

- before we went on the record, from the gentleman here from the

press and what he says there about gettiné his lawyer reminds
ne of a very, very unusual situation thifihappened during the
Tate-La Bianca case, S ;
When we had the témcrity_tq;ﬁuypoepi-aﬁr¢§§n£ez
to the courtroom, within three ox f6u£ éayi, we had painttlind“
authorities gbout three inches thick (indicating), érom‘n Very |
prestigious law firm on Spring Street, ’i t
They must have stayed -~ théf‘m&nt have had 30
lawyers working all night, several nights, so that this one
person would not be made available as a witnesa. And all we
did was subpoena the man to court.
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So, of course, what this gentleman told us before

wé went on the record, what he stated here is not on the
. record. But this is the kind of money and the kind of power

that the press has, in connection with whatever they wish to

{ do.

Now -« oh, pardon me,
(Whereupon a discusaiog off the record ensued
at the Clerk's desk between Mr. Kanarek and the Clexk.)
(Pause in the proceedings.) |
MR. KANAREK: While Mrs. Holt is getting -- oh, she has
it here. I was just going to make a couple of points, 1f I
BAY.

Going over these transcripts, each night, you =~
certain things occur to you, 4and there «~ in this -- in this
trial, there is this pressure for time., And we -~ we suggest
that if we look at how much time the defense has taken up «-
including what we ave discussing now, including these matters
that we have been going over for the last couple of days ~-
and then you equate that time that has been involved in what
weé have been doing, and equate that with the time of the
prosecution in connection with this cawe, you equate that with
not only the time when we were all here in court, listening
to the evidence, but the time before that, the many weeks that
it took, because of the fact that the District Attorney’'s
office releaged this -- this horrendous information concerning |
Mr. Manson, and then the mass media senﬁ'ié eut into the
public, necessitating great nuqb;rs of court hours in coming
to the courtroom, in picking a jury;-aI}'of'that,:thn‘prqéugigg

i
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T .
' 1 | being from what the District Attorney's hffiée,' in their-
. 2 | press releases give to the public ~-- Mr. Manson hp;s no press
3 agent; the District Attorney does, t:hough.: The .Di.t'tric;t’

F

i 1 i

Attorney has a press agent, in fact.

i 5 And 8o, if we would, if you would bear with me in

® | connection with whatever time we -- we may ==

! THE COURT: Mr. Kanarek, would you pleagse get around to

8 discussing the evidence ~--

? MR. KANAREK: Yes, your Honox.

10 THE COURY: =~ in this case?

B MR. KANARER: But T would just like to point cut that
As fis. © perhaps the time that we are using is not -~ is not sxcessive., |
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Now, the fact is, the reason that we mention
time here, and the reason that we have -~ we are doing this ~~
certainly by way of emphasis ~- is becnugef this lady, Betty == |
or, Ella Jo Bailey, time is sc importqnft because of the
conspiracy charge. And t:hat'u the r:cason -- that's the reason .
that we have suggested this -- this ~- this part aof the ,
record, that goes through her state of m:[nd her credibﬂity,
when she has taken as many drugs and as mny dange;tous
chemicals =g she tells us that she's taken. L
And the ~- the statements by “he'r', wherei:.['n ‘she
states -~ and I would like to read this, if I may:
"3  Well, did you, during the summer of
1969 -~
Now, I know we've read this, I'm just going to
read a few sentences again, if I may, because of the tiwe
aspect. .
This rental agreement (indicating), do we know -~
can vwe use this lady for any kind of credibility?
"Q  Well, did you, during the summer of
1969, lay ocut on the ground under the influence
of LSD on the Spahn Ranch?
A At any time during the summer?
) Yes.
"A I believe so.
"%  And you don't know what days, what months,
when these occurrences were that you were under the

influence of LSD, do you?
"A  No."
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And then she goes on to describe the effect that
it has on her:

"It depends on your environment, who you.
are with, I couldn't tell you specifically. The
over-all effect could be different --" and so forth.

There's no question about it, that this girl
ingested these things, took these driugs =~ including marijuana
-- and so it goes into .our consideration of her credibility
when we talk about -~ when we talk about reasonable doubt,

And therets -~ as far as Ella-ﬁq Bailey is
concerned, I think it's interesting - I think it's interesting
to think of == let's say that we were sitting here -- instead
of sitting here on the :eriuua‘;hargea that we asre now . « i .
considering, say that we were nittiﬁﬁ‘hﬁfi jusé'iu'n';mall:
¢laims court; say that Ella Jo Balley was chc‘winnpnq on one
side of a small claims action, where only twenty-five or
fifty dollars was involved. R S ,

And Ella Jo Bailey was the one who would determine
whether the Judge £finds in favor of the position that Ella Jo
Bailey fosters; with her credibility and her witnessing or
not, remembering the preponderance of avidence.

It's a clvil case; it's a small claims action.

The mere preponderance of the evidence would dictate a
result.,

And Ella Jo Bailey is the one that says that we
cught to pay for the shirts, or we ought to pay for the
clothing -- or not; whichever position she happened to take.

Would we, as small claims judges, find in favor

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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of her position? Absolutely not, Theze isan't one of us in
this courtroom that would find in favor of whatever Ella Jo
Bailey fostered, if even a small smount of money was involved.

But we are asked to take Ella Jo Bailey's testi-
mony, ,and we are asked to use it in this courtyoom, for the
purposes that the prosecuﬁion is asking us, in -~ in connec-
tion with Mr. Manson.

Now, here iz a statement of Ella Jo Balley about=-
snd I'm trying to find & particular ~- a particular converss-
tion that I think 1s significant.

"Q  Miss Balley, directing your attention

to this occasion that you were at the campsite in
Devil's Canyon, in the latter part of July, 1969,
during that conversation, during the one in which

you suggested Gary Hinman's name as somebody who

might come with the Femily, during that conversation --
strike that." }

Well, I don't know exactly how much -~ so I'l11
read exactly what's in the transgriﬁt. I don't know what the
"strike that" would exactly réfer to, and -- well, the jury 1
certainly can decide. R B

"Q  Miss Bailey, directing your attention to

this occasion when you were at the camﬁlite in Devil's
Canyon, in the latter part of July, 1969, éutiﬂk that

conversation, during the one in which you suggested
Gary Hinman's name as somebody who might come with
the Family -~ strike that.

*puring that conversation, did you suggeast
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1 "Gary Hinmen's name?
. 2 A Yes.
3 3  All right. And what did you say specifically
- " 4 sbout Gary Hinman?
PPy, 5 A Well, the conversation was about money,.
6 | and I guggested Gary Hinman's name, I don't remember
7 what was said after that, '
8 &  All right. Now, was there any conversation
9 or any statements made during that conversation at
10 the campsite in Devil's Canyon?
Ab fls. 1 "A  Oh, yes. "
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Ab-1 1 " In which somecne said, or anyone said,
. 2 that Gary Hinman was to be killed?
3 A  Not that 1 remember."”
-* 4 That's in the record before us,
i 5 Kow, we come to a part of the -- we come to a2

6 part of the case involving the testimony of Mr. Whiteley,
7 the testimony of Mr. Whiteley concerning Mr. Manson.
8 . And bécause 1 am sure that the ptosecution is
? golog to tell us -~ and they're going to -- what they are
10 going to use or attempt to use, in connection with the Gary
n Hinman case, they're going to attempt to use the statement
2 1 that Mr. Manson supposedly made to Mr. Whiteley, right here
* 3 | 4in the courtroom, they're going to argue that that is the
¥ |  corroboration; they're going to argue that this statement ~-
that this statement of Mr. Mangon supposedly corroborates
* 16 these accomplices; that they -- that this means that the
n | accomplice .t:e;_;t:lmony can be used, because this supposed
s | statement occurred.
19

8o, let's loock at that for a moment and see what
happened in that regard., Mr. Whiteley tastifiad:

20

21 "Q  Now, Officer, you were sitting here in

2 | your capacity as the investigating officer, right,

B at that time? |
a T 24 -

b That's correct.
25

o

"9  And your -- as an investigating officer,

% your intent was to have this conversation with Mr.

o Manson == I'm now referring to 'f.he conversation of

August the 1llth, 1971; is that coxrect?
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i

"A  sir -~ no, sir, that's not’” correct,”

Now, is that =- is that indeed the fhct? Ve saw
Mr, Whiteley get up and leave the courtroom,- get up.aqd
leave the courtroom many times during the conversation of -~
of whatever was going on in the courtroom, other 6h£n'
testimony; and also, while testimony was going on.

We saw Mr, Whiteley get up and leave the immedi-
ate vicinity of the prosecutor. And so, when he says that
he had no intent, as a ~< as a prosecuting officer, to have
this conversation, that's something for us to consider.

Is that true? Did he get up and walk away? Did
he have the intent t¢ have this conversation?

Then he was asked, "Well, is that the date you
wrote it down? |

"4 No, sir."

We remember that in his notes -~ in his notes,
the officer wrote down a different date. He says -~ he says
=~ we have =~ the question was:

"You have f8-11-71’ written down in
your own handwriting.
"Is that an error, Officer?

"A Posseibly."

Well, from what occurred, from what was said, is
it "possibly" or is it true? I mean, it would s eem like

there!'s no question about that that's in error, taking the

prosecution's viewpoint,
But he gives in very grudgingly, as far as

anything that the -- that the prosecution's side has -- has
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brought before us as being in error or wrong or intentionally
wrong or anything like that, |

"R You would -~

"May I show it to the officer, your Honor?

"THE COURT; -- ] '

"May 1 show it to the 'c;ff:t.cer, your Honoxr?

"THE GOURT: Yes, you may.

"Q I show you where it says 'Dﬁ,p#x‘fmreht .1'.06,"

8-11-7L, 9:50 a.m.® . Y
"A Yes, I sees it.
*Q 'Attorneys at bench.' = .
"You wrote that, on what date are you
telling us now?
| “You wrote that, on what date, are you
telling us now, then?

A I wrote that on August the 10th."

Now, when Le writes "Attorneys at bench,” he's
laying & foundation ~- he's knowing that what hets doing ig
something that's going to later on come here and be intro-
duced as evidence; he's trying to authenticate and do things
to make it very accurate.

'Q  Now, your function, then, is to obtain
information in connection with this case on behalf
of the District Attorney; right?

"a  That's correct.

"3  When Mr. Manson told you ~~"

Well, that question was -~ an cbjection was
sustained to that, ‘
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"Q 8o Manson says to you, words to the
effect that 'Springer is lying, I never saw the
wman, heé Jjust jumped on,' right?

"A  That's what he said, yss.
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AC-1 1 *0 And you then gaid what, Officer?
® 2 "A I said, 'I dldn't put you in the Hinman
3 house, Mary Brunner 4id.'"
2" 4 Now, let's compare that senténce with the officer's
ol 5 statement to us: |
6 gl And your -- as an investigating officer,
7 your intent was to have this conversation with
8 | Mr, Manson -~ I'm now refeérring to the conversation
9 of Rugust the llth; iz that correct?
10 A, No, sir, that’s not correct.”
1 Well, is that a true statement? Is that true?

12 Well, obviously, that statement -~ he is not being vandid with
e 13 us, because he brought up -~ according to what he tells us --
¥ | "I didn't put you in the Hinman house, Mary Brunner did.*
So ckarly, the police officer, from what he's
16 | +telling us here, was interrogating, from -~ from —- taking
1 what he says at face value, f£or the sake of argument -- just
18 | for the sake of this dicussion -~ he was making a statement
1 1  in connection with the Gary Hinman matter to Mr. Manson,
2 according to what he tells us.
2 "o, Now, Mr. Springer was testifying con-

22 cerning matters, as far as your thinking was

2 concerned, that had nothing to do with Mary

) & Brunner;y is that right?
o % 2, That's right.
% "Q You stated woxds subsequent to the
. * statement by Mr. Manson concerning Mr. Springer
28

that had nothing to do with Mr. Springer; is that
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"coxxect?
) No, that's not correct.i‘ g
"0, Well, Mr. Springer had not been

testifying concerning Mary Brunner in any wayi
is that right?

" That's right.,”

So, from these wordg, we can sort of get an in-
sight into the thinking processes of Mr, Whiteley. Because
his thinking processes, as reflected by the words that are in
the transeript, are diametrically opposite to his protestntion.
to us that he -- that he was not -- that he had no intent to
have any conversation with My, Hanson.

There's -~ the language is here, and it can be
read, I am sure the Court will read ~- or, will authorize
reading back anything, anything whatsoever, that the jury'wanta‘
read back,

"o and so you uttered words
concerning Mary Brunner after Mr, Manson
made this statement, vou tell us?

"B No.

"0 You didn't utter the words
about Mary Brunner putting Mr, Manson in the
Hinman house? ,

YA Yes, I did.

"The words were —-"

Your Honor, because of this vrecord, may we
approach the bench for a moment?

THE COURT: Yes, you may.
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{Whereupon, the following proceedings were had
at the bench among Court and counsel, outside the hearing of
the jury:)

MR, KANAREK: Your Honor, I don't know if this occurred
at the bench or this cocurred before the juryf and I don't
want Lo read it if it ~= your Honor authorized ~-- said we
should approach the bench., This is at Page 5325. And then
(ihdicating) "The words weres: - _

Now, I don't know whethex that happened in the p?ésqncé’
of the jury or not. It would séem like it 4ia. ’ '

You ses, the record seems to be ambiguous*thére,
I am gure your Honor would agres with me. |

(Pause in the proceedings while the Court perusedv
+the transcript.)

THE COURT: Well, on Page 5326, tha Court said to tﬁe
jurys “The words were: *'I didn't put you at the Hinman
house, Mary Brunner did.' Those were the words the Court
was raeferring to, ladies and gentlemep,“ -= gpeaking to
the jury, as I am at that time -- "previously, and those
are the words that are not to be considered by you to prove
the truth of what was uttered by Sergeant Whiteley, but just
to establish, if it does establish, what was said by him,
Sergeant Whitelaey."

I think that was said in the presence of the
Jury.

MR. KANAREK: All right. I just wanted to make it very

¢lear, then, your Honor.

Very well, Thank you.
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THE COURT: And then, it goes on from there; the rest
of it is at the bench,
MR. KANARER: Very well, Thank you, your Honor.
(Whereupon, the following proceedings wexre had
in open court, within the presence and hearing of the jury:)
MR. KANARER: And -~ well, then, what happened here in
the courtroom was that after the question was asked, "And
what was your purpose and intent in uttering those words? why
did you utter them?”
Tha Court stated: "The words were: 'I
dldn't put you at the Hinman house, Mary Brunner
aid.'
That is, the Court is quoting whaﬁ the words
were. ‘ |
*Those were the words theé Couri was refezringi
to, ladies and gentlemen, previously, and those , .
are the words that are not to be considered by vou
for -~ to prove the truth of what was utﬁeréd Ey‘
Sexgeant Whiteley, but just to establish, if it.
does establish, what was szaid by him, Sqrgeaﬁt
Whiteley."
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Thene are farther ctatorents by Officer Whiteley,
from the witnoess stand.
1 ¢! ilow, directing your attention to the notes
vhich have b-ocn narled for identification, 0fficer.
frhen did vou write those notes?
A Durine and after the conversation.
it By that, you roan, you tgiad to qet
thenm -- you tried to write then out hé’hc was saving
it; is that right?
¥a, I started to, yos. | ;
o, And then, afterwards, you finighéa'
it; did vou finich it in tho courtroom,‘or'aid you
finich it later on when the Court was not in session?
"a, I finished it in the courtroeon.
w0, fow long after tho words vere
supposcdly uttered?
A Uh -~ approximately a rinute and a
nalf.
"o, and while you were writing, wag
Mr. Nanson talking?
A Yes.
"o, And you didn't got down =—-— T'LL with-
draw that.
"pDid you get down all the words
that Mr. Wanson uttered?
"l o,
0, Hr. Yanson also uttered, during

N

that convorsation, words whercein he stated he tmas
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"not guilty of killing Mr. Hinman; is that
correct?

A No, I do not recall that statement
being made.

"0, Well, did ~- well, you mean you don't
recall it, but it might have occurred?

"A. No, I don't recall evar hearing a
statement like that being made, during this conver-
sation,

Q Well ~~ but there are words that you
heard that are not down on this piece of paper;
is that corract?

i That's correct.

"o And can you give us, to the best of
your ability, please; what were the ﬁords that
were ptated that are not downhoﬁ the piece of papex?”

And this is8 the answer: Quokte, "I never
killed anybody.”™ And then end gquote,

Now, if you never killed anybody, that includes
never killing Gary Hinman. But the poli.ce‘ officer is playi-ng
2 little game with us, when -~ go that when the question was
askﬁd, whether he -~ whether Mr, Manson sated, "He was not
guilty of killing Mr. Hinman; is that correct?”

And he said: "No, I do not recall that

gtatement being made.”

This is someone who was a witness, who has a
position in this case, who is hardly a neutral, He -~ when he

takes the witnass stand and testifies, he's advocating matters
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for the proposition that the prosecution fosters in this case,

And becaugse of the nature of the ~—- the nature of
our -- our retentive processes, and because of the nature of
the human mind, the fact that we are not tape recorders, the
fact that the way ~— whenever ~~ that whatever way our brains
function, they do not remember word for word what's happened,'
we have a couple of factors coming into play when somebody
supposedly repeats a conversation., X

We have one factor, which is the lack of xetentivity.'
the ability to remember word-for-word, even if we were in the
school room trying to remember word-for-word. That's one
factorx,

Then the other factor we have ia that which we
reject consciously -~ or subconsciously -~ becauge we dontt

want to say -- we don't want to let go the words that might,

' somehow or other, put us in making a statement that we don't

wish to foster.

We don't want th#t viewpoint to be recognized by
the person or persons who are listening. 2nd so, in connection
with that second factor, of repeating or stating or recalling,
Officer Whiteley is less than candid with us, because he later
on says that Mr., Mangon said, "I never killed anybody."

"o A1l xight, anything else?

A, 'Have you ever killed anybody?'

"0, Go ahead. ‘

A I can't recall any mnre_sp§ci£ic

words.

'

"o But there were others, right?

4
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A, Yes, there were.
Q. Is there some reason that you
haventt, from the time that this occurrad, until

this insztant, written down the words that you have '

recalled?
A Yes,
"0 What's the reason?
" Becatse I can't write everything

that Charlie Manson says,"

In other words, ke ig -~ he is picking and choosing
of what he's putting down, because he says =~ and one of the
reasons, he says he can't writae down everything that
Chariie Manson says.

Now, words =-— woxds =~ if I can ~~ if I might
show how words can be uscd,'and have a diametrically oppoéita
meaning ~~ as a matter of fact, the example ~~ I think this
example that we are going to suggest is an example that the ~-
unless you descxibe it, even the -~ even the court reporter
couldn't get it.

For instance ,if I say, "I love you. I love you,"™
like that, that would mean sort of that -~ the feeling is I '
love you.

Now, 1f I say, "I, love you? I, love you?" With
that kind of emphasise,; that means just the opposite.

That would mean that we ~~ and we all would agree
that words used in that context would mean, "I don't love vou.”

Buk you sea, the written record at besgt -~ the

written recoxrd at best is not necessarily accourate.
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Then, when you have a person, you have a persun
who has a posture in the proceedings that this gentleman has,
then you have an aspect to consider.

There's besen a lot of publicii:y, an awful lot of

publicity ubout - luppo:edl:y about the euttinLof Gary Hinman'

ear, and the cutting of Gary Hioman's cheek.. Thaere's haen
diagrams of it in the press. There liave been ~~ there have
besn statements about it in books, books like Paul Watkins,

and perhaps all over the world,

So it is possible to discuss a statement of that |

type without saying that I did 1it,
Atid 80 when we have a person who is a police

officer, stating what he stated here, the question is -- the

question is, can we depend upon the relia -- can we ~- i
there reliability in what ~- in what the man has stated?
"A& 'Have you ever killed anybody?'"
Then ~« that was his answer to the question:
"ALl right, anything elge?"
Then, '1
"Q  Go ahead, : | |
A I can't rcc_i:ll. any :mbrp. ip;c'iﬂc' ﬁérdn”
"Q But there were others, right? 5
"A  Yes, there were." e L
And after be stated, , . o
"Because 1 can't write averythi.t;g tﬁt
Charlie Manson says,” the question was asked:
"Q I see. And so, az you wrote out this
memorandum, you were writing things down that you
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"thought would help the prosscution, right? That
was your state of mind as you composed this piece
of paper?
"A  Yes,
"3  Well, may I ask you this, then? You did
leave put words that you recalled, that's for sure?
"May that question be read, your Honor?"
The Court says:
"Do you remember the question?”
And the witness answers:
"No, sir."
"THE COURYT: All right.
"May it be read?
"IHE COURT: Yes.'
And then, the question was read, which was:
"Well, may I ask you this, then? You did
leave out words that you recalled, that's for sure?
"A  Yes, I possibly did leave out a word. 1
don*t recall. In the statement that I wrote in the
notebook, I tried to write that portion of what was
said as close as possible to what was said.
"Now, directing your attention to this
other conversation that you've spoken of, Officer.
"First, let ms ask you -~ I'll withdraw
that. ,
"At the time that 't:h‘is occurred, Mr.
Hanzella and Mr. Alexander and myself werq at the
bench with Judge Choate, with the courl: reporter' is
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“that correct? N o -

"A  Yes. T

"Q  And, now, then, directing yo& ‘attention
to the other statement that you made, .where you wrote
it down.

"Do you recall that, the second one?

"A  Yes, sir,

" Concerning what you've testified, right?

"A Yes.

"  Well, would you tell us what was said at
that time?

“A  Mr.Manson stated at that time that he
couldn't understand how so many people could be tried
for the murder of one person,

"Q  Are those all the words that were uttered?

"A  No, »sir. ‘

"Q pid you write down all the words that
were uttered?

A  No, sir.

"Q Did you write down any of the words that
were uttered?

"A  Which conversation are you now speaking o£?
_ "3  I'm talking now of this second -- the -
second event concerning which Mr. Manzells interrogated
you?

"A Ko, sir, I didu't.

"Q  You wrote none at all?

TA No, sixz."
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So do we have a person who is chronicling events
for us, he's taking things down with the impartiality of the

court reporter? Like we've meen in this courtroom, Miss

.Briandi and ¥r. Williams. They take down everything that's

uttered,

Now, can we depend upon what i:his man has told
us with that same type of impartiality?

Can we depend upon that?

Well, obviously, we capnot depend upon that for
regsons that we've discussed. It is clear -- it is clear
that what ws haye is something that's taken out of context,
something that's brought here, that's brought here before
us for purposes that the prosecution wishes to foster. And
8o the == the words that vere uttered, snd what kctually
happened, is not before us,

"You wrote none at all?
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"A  No, sir.
"Never have up to this instant?
"A  Uh, yes, sir.
"Q Ferdon?
A Yes, sir.
"3  You did write them down?
"aA T wrote some uctes.
%9  Vhere are they?
A They're right in front of you.
"y Well, you did not write down =-
“"Yould you show me, Officer, where in this
notebook You wrote down what you are spesking of now?
"A  You dida't ask me that."
And -~ I'm sorry, the statement of the witness

wag stricken by the Court.

] What note ==
A Yes, youxr Honor.
"What notes were you veferring to just an
instant ago, Officer?
"A  Vhat notes ~-- the notes that dre right
here before me.
"Q  Will you show me the page?
"4 There are two pages here (indicating).
"Q  But these two pagés re;pra;aem: separaée
events, dontt they?
“A  Yes, sir, they do..
"You have in mind the statement that you
made to Mr. Manzella conéerging the time, ,qi:hévi"' than .
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" things on behalf of the propesition -~ and he writes, and he

"the time on August 10th, when you wrote August t,;h‘nl
ilth, is that right?" o

That question was sustained.

"R Directing your attention, Officer, to the
conversation where you say Mr. Manson spoke about more
than one person being convicted, do you have that in
mind? '

"a Yes.

Q  All right. Having that in sind, weuld you
show me where in your notes that is written down?

"A I cannot,

*Q  Because it never was written down?

*A  That's correct.

"Q  Right.

© fAnd is it a fair statement that the resason
you didn't write it down is because you thought that
that might somehow or other help Mr. Manson to prove
hets not gullty of this crime, is that right? Is that
the reason you didn't write it down?

"A  No, sir,"

Now, when he says, "No, sir,” to that, when we

see the eagerness with which this man movdd avound, does

tells us, "No, sir," that he -~ that he didn't write it down
because this might help Mr. Manson, might prove Mr. Manson
tiot guilty, can we believe that? There's a grave doubt that
we can believe ~- that we can believe that statemant.

And sc when we look at -- when we look at Officex
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Whiteley's testimony here, and the context of the record and
the context of what actually happened here, and try to
determine -« try to determine guilt or i@cence from that,
there's no question that wﬁ:hin - 'ﬁi:thin, uh, anybody's
viewpoint, anybody's viewpoint, that that kind of -- that”
that kind of chatter from the witness stand cannot be used
to prove anyone gullty of the horrible crimes that tha
prosecution claims have occurred.

CieloDrive.comARCHIVES



8874

la-l { We saw Officer Whiteley, we saw him during this
. 2 | trial doing things and whatever, in testifying, and Mr. -
3 Officer Whiteley is not a neutral witness. Officer Whitaley

4 is a partigan witness, is a partisan witness who is here and

. s | we'll show you the kind of partisanship, the kind of partisan~ -
6 ship that Officer whitelay goas in for.
7 I'11l show you the kind of partisanship he goes in

8 for. There was s certain day, a certain day that Mr. Geoxge
9 | Denny, a lawyer in this community, representing somescne in
16 connection with these matters, but noi: otij trial here. Mr.
11 Geocxrge Denny md 1 ware to go over and spuk to Ella Jo _
12 Bailey, over hoxc and down 1:: the ndxt ‘blaok; the Oid Hall of_

. 13 Records. And this is in -~ this is :I.n the Sheriff's Depart~
s 14 ment., a : Pl
. 15 And she comes down here at the expsnse of lll of

16 | us, She and her mother are flown down here for a uttzle

17 vacation in Southern California. Her mother comes too.

18 And the ideas was that we wers to go over there,
19 myself and Mr. Denny, and speak with her, just talk to her.
20 And, "Now, Miss Bailey" == this i1s what occurred

21 in connection with Miss Bailey and this will indicate the --
22 here we have -~ here we have a witness who is brought hare

23 for the purposes éf this case, and this 1s what, in digcussing

ol 24 here -~ here, uh, speaking with me and Mr. Denny, this is
fon % | what she testifies to:
%6 g Now, Miss Bailey, did you have a conversa~
. z tion with Mr. Manzella a few days ago in which he took
s notes while you were speaking with him?
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"A  Yes, I did,
"And in that conversation, uh, at the
time you had the conversation, who was present?
| "A - Mr. Manzella, my mother and myself,
-"Q  That was after you had stated that you
didn't want to talk to me, is that right?
"A Yes, sir.
"And do you recall that when we met on
the tenth floor of the 0ld Hall of Records here?
"A Yeas,
*Q@ A few days ago?
"A == gh, and she nods-horth;aﬁ evidently
"Yes. "
"Q And you -- when did you form the intent
that you dida't want to spsak to me?
A The first time was 2 few days previous
to the time I saw you whnn I was .told I had the cho:l.cc
of whethar or not I wished to make & 5t:atmnt to you

-

before I came on the stand.” ‘ .
‘And this is the way they do this, Officer -
Whiteley and/or Officer Guenther will have a person here.' .
And here 1s, again, the use of the English language ~- use
of the English language so that superficlally it sounds like
-~ it sounds like everything is really on the up and up.
The person is here (indicating), and they say,
“Well, now, this lawyer, Mr. Kanarek is going to come over
here and he's going to want to talk to you.
"And this 'la'wycr, Mr. Denny, he's going to
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come over here and he's going to want to talk to you.

"Now, I want to tell you this, I want to tell you |
this, you can talk to hinlif you want to, but 1f you don't
want to, you don't have to talk to him.,"

Now, is the person who makes that kind of a
statement, is that person telling this witness -~ this witness
who is -~ who wants this forgery charge dismiased, this witness
who wants the favors and the benefits 0f -- of, uh, these
matters up in the State of Washiogton dismissed, is she
getting the message as to what Officer Guenther and Officer
Whiteley wants?

0f course she gets the message. When he says,
YYou can talk to him if you want to,” but he says, "You don't
have to talk to him," hets telling her "Don:t talk to Kanarek,
Don't talk to George Denny. Don't talk to those pecpla.”

He i3 saying it as ~- he is saying it as expltcitlj
as 1f he, in fact, uttered those words. |

Aud the fact that he doesn't use that exact
ianguage -~ well, in this courtroom, "No" is meaningless.
There is no -~ it is a distinction with no difference. And
s0 he tells her -- he tells her not to talk to us.

"The £irst time was a few ﬁajsfp:uvipus to the

| time I saw you when I was told‘l’héd ﬁha choice of
whether or not I uisﬁeﬂ‘;6 ﬁ#ka a statement to you
before 1 came on the stand. ' N S

"Q 1 see, ,

"And d {irecting your attanﬁifon’, '!;htin., :
there was snother lawyerx connnegnﬁrvithrthin case

[ . ’
R
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"that wanted to spesk with you, also, right? -

"A  Yes.

"Q  And you chose not to speak with him either,
right?

"y Yes,

“"And he, uh -~ he was a defense lawyer,

right?

BA Yes.

"Q@  ¥hen did you form the intent not to talk
to him?

A At the ssme time I was told that he would
be -- you know, asking me -- when I was told about you,
1 was told about him. I made my opinion then."

In other words -~ in other words, these people
tske this lady, thay interject ~- they interject this state-
ment to her. There's no need for the statement. AThere's.no
need to tell her that she can talk or that she can't talk.
There's no reason for it except for the fact that they do not
wish this conversation to take place because of their own
viewpoint in this lawsuit,

"@  And you -~ you didn't want to spesk to

him or me, right? \
"A  Prior to the time I came .on the stand,
that's right."
MR, KANAREK: Your Honor, I worder if this would be a
convenient time -- |
THE COURT: We'll recess at this time.
MR, KANARER: Thank you. Thank you, your Honor
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THE COURT: During the recess, you are admonished not
to converse amongst yourselves, nor with anyone else, nor
permit anyone to converse with you on any subject connected
with the matter, nor are you to form or express any opinion -
on the matter until it is finally submitted to you.

See you back in the box at 11‘:'06 o' cla_ci_é.: Y
(Morning recess.) | o
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MR, KANAREX: - Yes, your Honor.

THE COURT: Mr., Kanarek, you may proceed,

MR, KANAREX: I apologize to the Court and jury and
Mr., Manzella for being late, your Honor. _

THE COURT: The record may show‘the jurors are all
present, )

MR, KANAREK: What I am going to discuss now is the -~

- i3 the tape that we heard concerning Mr. Erneson. And this is

the language as reflected by the tape, that is what the tape
stated,
1} Okay."
And this is a -~ on tha tape,
e, Okay. Can you tell me when you got
the bus? Can you remeuwber the date that you got

the bus?
U3, Uh ~~ sea, what happensg ~-
"Ql v, .

Now, that answer is (spelling) u-h ~—~ see, what
happens ~-
"Q‘ Vell, think about that.*
Then, the tape was played again. 2And then, the
answer on the record here revexals, "(unintelligible.)"
And thern, it was played again, and thie first
thing is:
"a, (Uhinteiligible.)
"Let's go back to that, Do vou remember
when Charlie gave you the bus?
- "A (Unintelligible.)
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"o All pight. Will you describe
the bus to me that Charlie gave to you?
“a, Uh ~= red, with a ~~" so forth.
And then, this tape was played again. I'm sure
we'li all remember, We had to go -~ it had to be played a
couple of times, three times, maybe.
"o Do you know any of the names he's
known by?
"3, Uh ~~ (unintelligible.)
i1 Okay. Can you tell me whpn you got the
ouga? Can you -- can you remember a date that yﬁu got
the bus? ;
"a Uh == June -~ June -~ gee, what.happeneﬁ -
o Well, think about that again. . | ’ '
"A It was some time in June. I can't
remenber the datd, I remember my birthday's June
24,
", Are you saying June, now, or July?
"A My birthday is June 24th -~
" All right.
"2, and -~ oh, T think I got the bus
before my birthday."
Then, we went back and the tape was played again.
"The other guy -— (unintelligible) ~~ car kind
of -~ (unintelligible) -~ and -~ (unintelligible) -~
here's a good jack --"
Then, first, "(unintelligible) -- but I'11
tell you that you got the car at the end of July,
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"or the first part of August,

A, -t

This is Mr. Arneson answering.

"Is that right?

i Yeah,”

And then, it was playved once again.

Pirst, "{unintelligible) now, while ~-~"

And then, it is played again.

"Q Now, I'm going to tell you =-- and

you!ll just have %o believe -~ (unintelligible) --
it'§ been a long time back, I know, but I'1l tell
vou that you got the car at the end of July or the
£irst part of August.

"3, Is ';:hat right?

ha1 Yeal,"

And so, on that note, i would like to begin
discussing the Shea matter. , '

In connection with Shé&, we.hwvé}(of coursa, the
game -~ thé same principles, the same-principles that apply,
‘the reasonable doubt, the doctrihe of reasonsble doubt, -
And, of course, one of the primary -~ one of tha mpimary things ‘
that we have to consider is the -~ whether or not Mr. Shea
has passed away; whether or not Mr., Shea 15.11V%“9°

And in that regard, a lot of evidence‘haé come in
before us, a lot of evidence, and the Court has %old us, has
used the term "state of mind.” BAnd in going through the
transcripts and studying the avidence in connection with the

Shea -~ uh, in connection with the Shea case, there is such a
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wealth of evidence oh state of mind, and the Court's telling

ug that we are not to use thig state of mind evidence to

'prove-what is alleged in the testimony itself.

For instance, if ¥ say I'm going to Long Beach,
that statement could be used to prove that I went to Long
Beach,

And if I say I went t0 Long Beach, that statement
could be proved that I went, could be used to prove I went to
Long Beach,

Buk the statement, "X went to Long Beach” or "I'm

going to Long Beach" can also be uged to prove my state-of

 mind without ~~ it may be used to prove that I have a certain

thinking in my mind, a certain process that's going on in ny
mind. It doesn't have to be used to prove I vent to Long
Beach, |

For instance, the gstatement might be used to prove |
that I speak the Enclish language, Tt might be just -~ jugt
somebody heard me utter those words, and this person is in
Singapore or something, where everybody doesn’t speak English.
And these are the words that are used by someone who understands
English, to just prové that I speak English, So we can see
that language has a utility in a courtroom tﬁqt is not
necessarily what we might at first blush believe the utility
to he,

And so wheén -~ when the Court speaks oﬁ'statg of
mind, and it not bheing mnsed to prove the truth‘of the m&tter
alleged in the statement, what the Court is t@lling us is

that these many, many statements pertaining to Mr. Shea are rot
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to be used to prove the truth or what is allegedly the truth
in these statements,

And mo when you take -~ when you take all the
evidenca in connection with Mr. Shea, and attempt to boil it
down, what we are doing is we are saying that we must ahalyze
somehow or other Mr, Shea's state of mind.

And in order to assess whether or not Mr. Shea
has been killed, and before we even get to that, we have the
problem of whather Mr; Shea is living, Because a person ~-
a parson may pass away without a criminal agency. Every time -
obviously, everytime someone dies, it is not necessarily a
crime,

So, uh, if a person -~ if a person dies in a
hospital, we don't ~- we don't say that the person iz killed.
We say that the person died.

And 80 we have the situation wherein we must use «~-
we must use what has been brought before us here to make
certain determinations.

And now, again, again, like we've indicated here,
evidence does not equal fact., It is not for the jury to
determine whether anything that comes from the witness stand
by way of evidence is raised to the dignity of fact. And just
because it ia uttered from the witness stand, doesn't make it

a fact.
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So the proseoution ~- the prosecution in this case,
88 I am sure that we all remerber, calls some witnesses
pertaining to Mr. Shea. And rememker that ~~ that Mr, -- Mr.
Shea was supposedly married -- excuse me Just a minute.

{(Pause in the procesedings while a discussion oFf
the record ensued at the clérk's desk between Mr., Kanarek and
the ¢lerk.)

MR. KANAREK: Mr, Shea was supposedly married o this
lady who is now Sandra Harmon. And the prosecution has gone
all the way ~= I think it was to Defiance, Ohio to bring that
lady here., 2and «~ I mean, we can'’t -- we can't ~- thank you.

(Pause in the pxaceediggs.) .

The first witness was Sandra ﬁarmon. And there wasg
a lot of testimony, how this lady‘met Mr. Shea, and agq-sgid
the thing that -~ in 1965 -~ now, the Court istdoihg to giva'
you a very interesting instruction, and that is that you don't
judge a case by the number of witnesses; that ig, y&ﬁ don't ==
in Zact, tha language is something like this: . ‘

You don't count up the number of witnesses on one
side and add them, and then balance that number of witnessges
against the other side.

What the Court tells us is: It's the convincing
force of the evidence that counts. That's what counts in
connection with the lawsuit, not just adding up witnesses.

S0, we have this burden to prove each one of these
individual steps beyond & reasonable doubt; that is, first vou !
have to show that Mr. Shea is not living,

And so they call Sandra Harmon to the witness stand,
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and Sandra Harmon testifies about her three children. And
it's ~- jt's interesting to know that, because later on —=
in fact, right near the end of the prosecution’s case ~-
excuse ma just a moment.

(Pause in the proceedings while a discussion off
the record ensued at the clerk's desk batween Mr. Xanarek and
the clerk,)

{Continuing) =~ they introduced the Leslie Salt
exhibit that we all remember.

And in that, Mr., Shea, I believe, put down that
he had five exemptions, which is sort of powerful, in view of
the fact that we have -~ we have spoken of Kazcﬁ Arlene Shea,

So that -- that five would add up ~~ his four
children that he had would -~ three children, with Sandra
Harmon, and one child with Phyllis Shea and himself, that
would add up to five.

He put that down, for whatever it may be worth,
in that =~ in that exhibit that the ~- the exhibit of the
Leglie Salt Company. -

But what -- what really is «~ ﬁhatAregily is

| more significant, perhaps, is the fagt that we have brought

before us this ~~ this investigation. We've he;rd about the
investigation, and the sending of communications %p nany,
many directions, in order to determine -- in order to deter-
nine, supposedly, the wheréabouts of Mr. Shea,

But ~~ and we -~ and we have alluded to this
previously, when wa spoke concerning the opening statement

that was made by the prosecution. But nobedy chese to
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bring us what was here in the New Hall of Records, the
certificate of marriage of Donald Jerome Shea.

Now, this certificate of registry of marriage shows
~- ${f I may, it shows that Donald Jerome Shea is the name; his |
age 1g 25; his address was 950 Black Canyon Road, in Santa
Busanna, in the County of Ventura.

' Well, that tells us something, We all knaw that
the Spahn Ranch, Santa Susanna -- it's all a little community,
unincorporated, And it's obvicusly in that same area,

The color of race ig white; the status is:
divorced. And this is as of May the 20th, 1¢59, Mr. Shea
stated that he was divorced.

The number of:times previously married: One.

And hig birth place is Massachusetts,

And of course, we know, from this -~ from the
testimony of his mother here gn court that he was born in
Masgachusetts,

The name of the father was John A, Shea, in
Massachusetts; his mother's name is Elizabeth Bellinger; she
wag born in Canada, His mother was born in Canada.

We know thﬁt the lady that came here to testify
wag Ellzabeth shea. We know that -~ we know that the
bride's name is Phyllis Arlene Gaston:; hexr age was 19,

And this is, of course, a -- on May the 20th, 1959,
She 1ived at 1031 Gaaton Road ~~ which sounds -- sometimes
pevple have -~ they live on a street that's thair name;
if their family has lived there fo% ﬁﬁny vears, sometimgs A

road ~- there's -- like a subdivision or something, péople who
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]

subdivide, they'll name a street after fheiﬁbown famiiy.

We can make that kind of inference. : , Sy

* 1
]

And that's also Santa Susanna, Ventura County.
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The color of race: White. Never married., Nimber
of previous mrri;ag-a.:' None. Birthplace: 1Illinois. Father:
Raymond Thomas Gastonj birthplace: Illinois.

Maiden name of her mother: Arlens Elizabeth
Veraillon. Illinois.

And then we have a signature, "Donald Jerome
Shea," which we can compare with what the prosecution has
said is. the signature of Mr. Shea, on this record, which -~
vhich the prosecution has act brought to this courtroom.
And when we -~ when we think of -- when we think of the
burden of the prosscution to prove their case beyond a
reasonable doubt and to a moral certailnty, this -- this
speaks eloquently about somatﬁing that scmebody doesn't want
to tell us.

The marriage took place. This is a certificate
of registry of marriage. This is not a marriage license.
This is the actual marriage itaself.

‘ | And Mr. Shea was -- he says -~ as of 1959,
divorced at that time. 5S¢ the question is -~ the question
is: Do we -~ do we have the background, the complete
background of Mr. Shea?

Well, you would think ~=- you would think, with
this recoxd available, instead of sending to the Coroners of
every -- or, so many states have so m’n'y'thing: that tha
prosacution did, it would seem i!.:t.,kc they would search the
County Clerk's, because marriige and divorce is a matter
of record throughout the United Statas,‘hs'fér ;é‘COdniy -
Clerks go. ’
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And with the wealth and the rasources availsble
to the prosecution, they could undoubtedly fiﬁd - éhey!coulﬁ
undoubtedly find this other marriage of Mr. Shes,’ if they.
really wanted to. And the divorce and all of that,

They are telling us that there is a certain
life style that Mr. Shea had <- and he did, His life style
was that of a vagabond, He was & person ~- I mean, the
evidence that we've seen here and heard here in this courtroom
¢learly shows thst Mr. Shea is a person who travels about,
is a person -~ axcuse me ~- is & person who -- who, even
thbughnl'm-uﬁra that he wanted to be in the movies and all
of that -~ like all of us do -- he neverthelass did many kinds
of work; and he traveled in various and sundry places.

So this ~~ this record is important, and -~ and
one of the main reasons that this record is important is
because it means that we just can't believe what people tell
us concerning Mr. Shes, in many respects,

One is: That ~- it is clear that Mr. Shea has
been less than candid in connection with his marital rcapontiw.
bilities. When he married Sandra Harmon, she certainly is |
of the gstate of mind, from what w;ﬁve heard in this courtroom,
she's certainly of the state of mind that Mr. Shea is her |
first husband,

When he married Magdalene Shea, Magdalene -- or
Niki -« has no knowledge of this marriage -~ the prior
marriage of Mr. Shea. _

So there is a certain action of what we might call
lack of -=- of knowledge that's brought here as & result of
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| many years ago, many years ego.

. exemptions for one or more dependents, write the number of such

- connection with first thiproof about Mr. Shea being ~-- having

~ £actors here which indicate that such is in fact not the
- CaRe.

Mr. Shea, when he talks to people -~ and pesople that hae's
close to -~ of perhaps not being ca-pletql:y candid in what
he tells these people. ‘ . R

So that, as we ~- as we look at the -- as we look
at the testimony of Sandu Harmon «- uh -~ gnd we 89 and == méﬂt
-~ we go through this, we -~ it makes & ~- it makes a piccura
for us, but the picture really atops concerning Sandra Harmon

Becaysesven though -~ even though Mr. Shea uses
these children as & basis of five deductions -- "If you claim

exanptions: A4A." And one for himself, 5.

in his mind, Mr., Shea -~ Mr. Shea knows full well
that -- and is -~ and is operating under the knowledge of
Kazen Arline Shea and Phyllis Gaston; but he -doesﬁ't: ~« he
doesn't reflact that into people that he is closely associated |
with =~ like, for instance, Kiki. So that -« so thlé, in

died, first of all, that =- there ars -~ there are many many

Now, this ~- and this lack of candox, I think, is
significant, 4if we take this Leslie Salt file, whexre Ls's
claiming these exsaptions; and then we integrate thet with,
say, the testimony of Sandra Harmon, "I told him I didn't
vant him auing them, and I didn't want any support or any
contact betwesn us at all,

"g  ==" well, that was sustained. And then
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1 "Q All right. When you say ?support,?
. 2 to what are you referring?

3 | "4  To money, any support in any manner.
«* . "Q And you told him you did not want
i< § support from him?

6 A Right.

7 "Q And did you tell him anything with

g regard to future visits?

9 F 1 I told him I didn't want him to come

b fls. 1 around &t all." |

11

12
" i3 ;
. w |
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i

1

Now, that goes on and bﬁ and on, So that Mr.Shea
is not ~- is not ¢learly supporting thésthﬁreé children that
he's setting forth here as three of the four in thai@xéppﬁion.

Now, to show -~ t0 show the lack, in cohneaﬁiop
with -~ with Mr, Shea, his -- we van reflect fyom thay='
transcript, wherein this kind of -~ this kind of evidence is
hefore ua:

"Now, during the period 1961 to 1965, while you

vere married to Donald Shea, you zaid that you
spent the year 1963 in Arizona; is that »ight?

"2, Yes,

) Did you alae live in Texas during

those years?

"A Yes,

i+ Approximately how long did you live

in Yexas?
"B We lived in Texas a couple of different
tirmess no longer than a couple of months at a time,

", And did you live anywhera«else.etﬁar

than California? |

"3, Boston,
B How long did you stay in Boston?
“N, We were up there close to a vear.”

8o that there's no guestion but what Mr,Shea is
an itinerant.- And it's hard to be an itinerant when you have
a wife and ﬁhrae children,

And ha's still an itinerant. It's easier to be

an itinerant when you are just by yourself, and all you have to
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de is say, "I'ﬁ going,"” and then you go.

" S0 that —-- so that there's no question that the
life gtyle -~ the life style, the state of miné -~ 1f you will,
the state of nind that ~- of Mr, Shea is that of a person who
goes about from here to there, and goes more or less as he
@&sires and as he wills it, from day to day. .

"9, Now, Mr. Shea has not vigited the

children anywhere since 1965; is that correct?

"B Since June of 1965,

"o Pardon?

"A Since June of 1965,

"a He has not visited the children?
"A He didn't know where they were.”

Now, those of us that are parents know that -~
when she says’that he didn't know where they were, what she
means 1is that he didn't care about finding thémi Because when
there is that parental affection, wpen there ig that desire =~
that désire to be with your chilazenf no «~ there is no ~~
there is no stopping a parent; there is absolutely nothing
that a parent will not do to locate her or his children. -

But Donald Shea is not interested iin his children;
because if he was, he would -~ he would do whéﬁ —— wha% this
affection dictates;and he would be with them; he would, -- he
would pay wmoney on their behalf, and he would -~ he would do
whatever -~ whatever a paréon does who wishes to be with his
or her children.

Now, we come to -~ before I go into the aspect of

Niki, just one added point, and that is: The ~- dwelling upon
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Mr. Shea's movie -~ movie aspirations and so forth, that has

been portrayed to us here, is completely cut of context; that

iz, the prosecution can focie upon that and £ry to draw us out,;

and try to get our thinking on that movie thing, so that -«
so that we lose sight of the fact of the over-all picture of
Mr, Shea:;

And the movie aspect of it, we are inundated
with the evidence ~- the state of mind evidence, if vou will ==~
concerning Mr. Shea and the movie thing.

But because the prosecution chooses o emphasize
+hat one point does not mean, by -~ by any stretch of the
imagination that Mr., Shea was living, breathing and dying, as
far as the movie industry is concerned. It's just not go.

Bacause Mr. Shea was just on the periphery of the
movie industyy. He wag just doing work here and there, based
upon the evidence that's brought bafore us,

In fact, he ~~ his occupations include -~ I've
got a list of them here; they include many, many occupations.,
And if -~ if he were a person that was interested, really, in
the movie type of thing, he would do like Q lot of us know ~-
living here in Southern California -- peocple do, when a person
is interested in the movies.

He or she enrolls in classes; they take instruction
thay don't just sit around and wait for a big break. Bepause ‘
the big break ~~ I suppose -- in the movies requires that a
person develop himself and do the things th&ﬁ are necessary
to learn, to learn how to act, or whatever thay do in the

5

movies. ‘ | . N
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And there is no showing whatsoever, as'fér as
Mr. Shea is concerned, that he's taking any acting lessons,
any drama lessons, or anything of that type, '

He was using the movie industry the same way as
these other transient jobs that he goes in for.

8o ~- for instance, as a matter of fact, when we
start considering Niki, Magadelene Shea, she met My, Shea in
an atmosphere that certainly was not the movie industry.

She was working at the Cab-Inn; and he was employed there as a
manager, in May of 1969 ~~ which really, again, the circurn-
stantlal evidence here is interesting, t¢ sit down and think

about, maybe sketch out the evidence, so to speak, sort of
diagram it.
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| you consider that thelr mawriage -~ that their marriage took

and on August the }th, she says -~ this iz the date she says

That's not a bad type of job, as jobs go. To be =7
I suppose -~ the manager of an establishment like that must
mean that a person makes a goodly -~ a relat;valy gaoad anount.
of money as a manager of such an establishment, We know that,'
curyently in Los Angeles, there axe a lot of ~~ in the ‘
Los Angeles area, there are a lot of astablishmants like thata :

And this man that he was working for seemed to
have guite a few of these estahlishmenta.. But somehow or
other, Mr. Shea dossn't ~~ dcesn't keep a job very 1ong,

Whatever the reasons may be, he goa£ from place |
to place. And even a relatively good paying job, such as this
bar manager job, ended; and it certainly didn't have to end
because he fell in love with Niki,

Now, there waz no reason for that to end, except
for the fact that he's a vagabond, and he goex ahout from place
to placer and this -~ this i3 the kind of thing that h
that he likes to do; and he likes that more than the stability
of a job, where he gets money every week,

Now, when we think of the pogition of ~~ of
Magdalene in this lawsuit, we must conclude that her relation-
ship with Mr. Shea was mo transitory, was so transient, it was
so temporary that really, what can Niki tell us? Really, what
can she tell us concerning ~- concerning Mr. Shea?

Bacause if we analyze it carefully, the total

numbeyr of days that she was with Mr. Shea is so small, when

place at the first of July ~- I believe it's July'l, 1969 =~
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*

that they separated,

And when you consider everything that went on with
the travel of Niki and the -~ her leaving Las Vegas and coming |
to Los Angeles, literally, her 1ife with Mr, Shea, you might
almost say, poetically, it was just a matter of hours that she
was with Mr, Shea.

She was with him a few days, in fact, because of
the ~~ because of the time that she was away, by -~ actually,
what she told us xight here in this courtroom. ’

| Now, she tells us that -~ ghe says that August the .
16th, 1962 is the last day, sghe says, that she saw or heard
£rom Mr. Shea.

Now, tha -- in that regard -~ in that regard, it's
interesting to look at the evidence.

(Pause in the proceadings.)

Now, we -—~ I am sure we all remember this letter
(indicating). Now, this letter is the letter which was
suppogedly found in an automobile that we know of as an
automobile that was found ~- at the so-called -~ right or near
the mo-called Gregsham Street home, where Bill Vance lived =~~

and poasibly owned, 1 |

Now, Niki sayg -~ Niki tells us that there‘ﬁash
another letter, which she says that she lost, but she tells us
that this letter was in fact -~ was in fact a ieéﬁer which
she carried around foxr a long time, and -~ and somehow or I
other, she lost it, | |

Now, in connection with that, as far as the gtate

of mind of Mr, Shea is concerned, it's interesting -- it'as
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interesting to consider the testimony of Mrs. Binder, Mrs,
Binder says that Mr., Shea told her that Niki wiote him a P
letter -- Niki wrote hinm a letter:; and that Niki in fact 1¢ft-
Mr. Shea. a A

And this letter, this yellow sheet, bears that
out, hecause it contains the following language: a '

"I cannot figure out why you left me.”

Now, the importance -- the importance of
this lies in the fact that Niki, for whatever the reason may be|,
is a -~ is a witness who, somehow or other -- uh ~- identifies
with the prosecution.

She's telling us -~ she's telling us that there's
no question in her mind but what sha did not leave a note:

that she Aid not leave a note to Mr. Shea.
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If we look at the sctual testimony of Niki, 1f we
look at actually what she testified to in the courtroom, we
will find out that she, in fact -~ I mean, therets just au.
question about it; her stete of mind was that ghe was unhsppy
with her life with Mr. Shea., And 1if ve look at her exact
langusge -~ now, before we consider exsct language, I think --
I think if we =~ in order to see who left who, if we look at
curselves, and let's say -- let's say that someone that was
near and dear to us at one time is & person that we then
become unhappy with or estranged and we no longer care to
be with that perscen., And that person then -~ and that person
then is removed from us.

1f we left that person, we would ~- we wouldn‘t
do anything to try to foster the relationship as long as we
dida't want to be with that person.

If Niki did not, in fact, leave Mr. Shea, if she
wanted to be with Me. Shea, would she not have gctively done
things in this interim period? L

Thatts why, if we i)l;oaﬁ at the relationships of
these people and think of the relgtibhqhipg of t;hnle;pqcz'pln -
rather than the mere words that are uttered from the witness
stand, I think we can come =-- and knowing the prapenaitin
of man and.uomnn, g0 to speak, we can come to no othnr
conclusion but what that Niki, for whatever her reasons wire,
decided she didn't want to be with Mr. Shea, because what is

magic as we look back at August the 16th.
What's magic sbout that day as far as Niki and

Mr. Shea are concerned? Nothing. That day was just another
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. day as far as Niki was concerned.

Why did she not pursue looking for Mr. Shea on
August the 18th, August the 20th, August the 25th, on through
September, on through October? ,

why did she not, if a woman loves & maun; like
Barbara Hoyt loved thix Mr. Baker, she tried sll the way to
Migssouri. She probably didn't even know his last name. And
she goes up and down the streets of St. Louis looking for him
because she digs the man. That's the reason she did it.

Now, you don't see N:lki << you don't see Niki
doing anything like that, ' ‘ L

She tells us -~ she says that lh:. Shea laft hef. "
but that isn't the way it happened. That isn't the way it
happened, because there's nothing in this :.[nt:‘erim 'péribd ‘!:o
show that Niki was doing anything to regain Mr. Shea. She. .
was glad to be rid of Mr. Shea. Mr. Shea drsnk, and Mr. Shea
did not wish to keep a job.

And so0 -~ and so, she decided to depart his
company.

The circumstances there are so much more powerful,
so much more powerful than the mere words uttered from the
witness stand thet -~ that, uh, that it overwhelms you when
you stop to thlok about it.

And she says -- shesays after being asked what
was the last day that she saw or heard from Shorty, Donald
Shea, your husband?

"A August 16, 1969,

Y And what, if anything, happsned on that
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"date?

"A  He went out to the Spahn's Ranch and he
called me from there and told me that he was going to
stay out there for a while because they had had a
rald, an auto raid that morning and he was waiting
for someone to return to the ranch.

“They had had a raid at the Spahn Ranch
that morning?

"A  Yes.
"Q =~ that was the question.
"A Yel. 4

"Now, had anything happened between you
and Donald during the early morning hours of that day?
"A  Yes, we had had an argument.
"Ras that argument during the early morning
hours of August 16th? |
"A  Yes.
"And can you tell us whit ‘the argiment was
about? , | ‘
"A I wanted to vwork and he didnit want e _

‘to work.

"Was it about anything else?

"Nothing special. Well, he drinked &
little bit, and I didn't like that.

"pid any part of the argument have to
do with money? '

"Yes, that was the main part of the

argument, because I wanted to go to work and he
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a person who was close to Mr. Shea, a parson that he had

"didn't want me to work. And at the time he wasn't
working enocugh, you know, and like I felt like I
should help,"
Now, the question is, "Whj‘in this important?
Rhy is this important?"
It is important because -- because it means that

married, gone through a marriage ceremony, that person through
her leaving of Mr. Shes, rejected his life style. She rejected--
THE COURT: We'll recess now, ladies and gentlemen,

until -~ 1:45 satisfactory with everybody?

1:45. |

During the recess, you are admonished that you
are not to converse amongst yourselves, nor with anyone else,
nor permit anyone to converse with you on any subject
connscted with this matter, nor are you to form or exprass
apy opinion on it until it is finally submitted to yom.

1:45,

(Whereupon, at 12:00 o'clock noon an adjournment

was taken in the heréin proceedings, the proceed-

ings to be resumed at 1:45 o'clock p.m. of the

same day.) ’
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LOS ANGELES, CALIFORNIA, FRIDAY, OCTOBER 15, 1971  1:56 P.M.

+

THE COURT: The record will show 1t:’hai: the juroré and
alternates are all present.

Mr. Kanatrek, you may proceed.

MR, KANAREK: Thank you, your Honor.

Ladies and gentlemsn of the jury: T ran across
an interesting item that sort of points up one of the problems
in this case. It states "94 AT MINT CLEARED 874 YEARS TOQ
LATE."

And it's from England, Oxford, England. And
this states that: "Ninety-four workers at the Royal Mint
have been found innocent of their crime -- 847 years too
late.,”

" The men were accused by King Henry I in 1124 of
pocketing silver and putting cheap tin in the coins they
turned out.

“As punishment, esach man had his right hand
eut off and he was castrated,

*Tuesday, an expert who has studied the coins
said Henry was wrong.

“Michsel Metcalf, of the Ashmolean Museum, said:
*Mr. Francis Schweizer, a Swiss sclentist, and I tested 20
of these pennles with a milliprobe. And we found that the

coins were more than nine-tenths pure silver.'"
That was in 1124 -~ for whatever that might be

worth.

i
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Now, in discussing the case here, I'm gure that ~-

that all of us realize that the -- pur systém of justice is
an adversary system. It's one side ﬁeriul the other side.

And 1 am sure that none of us -- none of uz like
to hear these proceedings interrupteg;iﬁ‘thn'aehid’éf'qﬁjcé; ;
tions and things like that, which have taken place duxihg
this trial. R

But in the adversary systea, where there is one
side against the other side, the law preﬁidéé -« the law |
provides that there are certain rules that we live up to in
connection with evidence.

And s0 == uh -~ in making objections and things
of that type, sometiwes we -+ we might -- it's possible for
us to lose sight of the fact that the beginning or the genesis
of an objection is an improper question. |

And I once read, in a -~ in a discussion that was
discussing this, wherée the question was -- the improper
question was analogized and spoken of as similar to this

- "kind of & situation:

Where the -~ let's say that there is a2 lawn, orx
there is a -~ or there's a grassy srea, and this grassy area
hns>thrown upon it seeds or pollen or something or other that
causes the weeds to grow in the grass.

Now, then, if someone <~ that vould be similar
to the improper question. 1It's done smoothly; it's done in a
way that doesn't catch our attention.

But the objection, by the very nature of it,

sesms to -- that focuses on our mind. Aad so these weeds
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1 that grow in the grass, when you try to pull them out, wou

2 | can see where someone might say, "Well, you're tearing up the
3 grass; you're causirgthe grass to be all -- all kinds of holes
4 and this and that in the grass,"

* 5 Whereas the real cause ig the unseen cause,

6 | which is the sowing of the -- of the pollen and so forth.

7 So, whatever that might be worth, if it gives you
s | some -- it might give us some kiund of insight, because of the
9 fact that from time to time it is necessary -- uh -~ in

10 adversary proceadings to indicate gbject.:lonq .

n | Now, there hag -~ there has cm to pass, in this
12 lawsuit, a situstion whereby -- and Ehh is a -= I suppose

1B | it's a delicate situation -- or is 11% a delicate situation?
4 | I don't know. ' |
15 The point is thsat you heard ---you heai'éi‘éi;hlﬁimbny
16 here concerning =-- concerning Mx. Manson, supposedly, '.u.hen

17 Ruby Pearl -~ Ruby Pearl was at the jai’!.; and =~ and fﬂ‘m’nbdf, .
18 remenber that this indictment came about in December of 1970.
19 | That's when this indictment came about.

20 And remember, that was in the middle -~ that was
% | while -~ unbelievable! -- while the Tate-La Bianca case was
2 going on; Mr, Manson was on trial in that case.

For veasons -- we suggest -- of publicity, for

24 reasons of getting as much negative information in the mass
% 1 media as possible, that ~- that indictment was allowed to be

2 brought at that time,
27 And that is something to conslder in connéction

» with the bringing of this lawsuit,
4a £1x.
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Mr., Manson ~- Mr. Manson has =-- all of us know ~-
been convicted, and he has been given the death sentence in
connection with that case, Why are we here on this case?

If wa consider, for instance, Ruby Pearl's «-

Ruby Pearl's supposedly going tc the jail; and going to the
jail, she has this supposed conversation with Mg.‘-- Mr. Manson
at a time when Migs Quant was there. '

And supposedly, he makes soma'statement concexrning
the Black Panthers. Well, we think that thers's a fair
inference -~ a fa;r inference that Ruby Pearl wag wired for
gsound when she went in to see Mr. Manson.

She went in to see Mr, Manson. And we understand
the posture of hexr position, as Ffar as Mr, Manson is concerned,
I think we can fairly assume that she had -~ that she had some
kind of an electronic device upon hezx.

And if any such words were uttered ~-~ if any such
words were uttered, that they would be here electronically.

The thing is, this ~-- this aspect -~ this aspect
of matters concerning statements like that, like the one
concerning the Black Panthers, the ~- the -~ the posaibility
in connection with what the District Attorney's Office can do
is absolutely unlimited,

Anyone who engages in these kinds of ackivities,
such as representing people who are accused, who are accused
of breaking the law, have various experiences.

And I have experienced, in -~ in a situation
similar to this, a sltuation similar to this, in a case in this

community when a Black Panther was accused of killing a white
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police officer, the pressures are enormous. The pressures are |
enormous in a situation like that.

'~ The defendant -~ the defendant becomes the focal
point of all kinds of vendetta, all kinds of things are done;
he's handled "speclally." He's treated as an oblect, not as a
defendant.,

And so, when we come up against avidence of that
kind, we come up against situations of that type, we -~ we
have to stand back and sort of -~ sort of wonder about the
motivation -~ excuse me ~- we have to wonder about the
political aspects of cexrtain things that go on in our
community.

And there's no question about it, no quastion
about it but what the District Attorney's office is a political
office., And politicians do things for political reasons.

And so this is a factor -~ a factor that comgé,
up in connection with this very lawsudt.

And that brings up another fascinating point.! In
the Tate-~La Bianca case; as we know, those events allegedly
occurred on August 8th, 9th and 10th of 1959. .

The alleged passing away of Gary Hinman, they
allege, occurred like July 25, 26, 27, 28 ~— even bafore the
lst of August -- 1969.

They have, in tlils case -~ in thig case, they
have joined the allcged.p&ssing away of Shorty Shea, in
connection with the matters pertaining to Gary Binman,

Why didn't they Join those in the Tate-~

La Bianca case? Why didn’t an event that occurred before
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hugust 8th, 9th and 10th, 1969, from their viewpoint, why wasrt
that ~~ why wasn't that made part of the other case?

These are some of the —— what you might call the
behind-the-gcenes -~ the behind-the-scenes situation that --
that is political, that guides what is brought to us to
consider in & courtroom.

And ~- and the same kind of situation prevails
when a black or Negro person is accused of killing a white
palice officer.

There ave soma people who treat that -- who treat
that differxently; they put it in a different bushel basket
than something that doesn't involve people,; for instance, of
different racial backgrounds,

This is something -- something ~~ a diffaerent kind
of cagse. Well, there should not be a different kind of case.
They should all be treated objectively and analytically and
correctly.

Now, Mr. Manson ~- Mr. Manson is a certain type of
minority. Mr, Manson ig a minority that -~ that today, would
be called a ~- some people would call a hippie, a hippie type
ninority. _

And there are some people ~- sdmb.people who take
a situation such as that and spread it in the coﬁmunity, S0
that matters are put out that are beyond belief: that the
publicity is ~~ well, as wﬁ know that it is,

For instance, take the difference -~ the
administration of justice, and how it may differ. If the

mayoxr of San Diego -~ the mayor of San Diego, as he recently
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was accused of some kind of wrongdoing in connection with his
official duties, when he was accused of this, there was —-
there was ~- it was put in the paper, it's true,

Tt was treated, however, not the way that Mr,
Manson and certain other types of cases are treated, wherein it
is just a vendetta type of publicity, to just have -~ to just
gat that defendant.

4

! i

"
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4br) 1 The mayor of San Plego was accused of this many
. 2 counts of wrongdoing. It ~~ he came up before the Court,

3 | came up before a jury. He was found not guilty of that
4 wrongdoing,
& 5 | And we have every reason to baliefife he was not

6 guilty. There's no question about i,

7 But ~-- but the atmosphere s{mrounding that trial
8 | was nore judicial, shall we say, than the atmos;;:h-xe gurrqund- |
9 ing Mr. Manson and other situations wherein there are people

10 | who are —- who are brought to trial and ~~ and people in-

1 power, whether it be in the prosecution or in the masé meéia,
12 or whatever, decide in advance that they are going to do cex- 3
= 13 | tain things in connection with a particular defendant.
i ¥ So there are some of the underlying factors in

the background of this case, which are there for whatevexr

16 significance they may be.

e For whatever -~ for whatever consideration it may
© | pe worth, ?:h:ls background is there. Because rémember, the

| pistrict Attorney decides who gaes to the Grand Jury.

20 The District Attorney decides who to ask to be

2 | indicted. The District Attorney has the naked power to decide

Z | who will be indicted; because if they don’t ask that Bill

2 Vance, Danny De Carlo and Tex Watsmon and Linda Kasablan and

s 24 Ella Jo Balley -~ if the District Attoxney dcesn't ask for

N % thosé indictments, the Graﬁd Jury doesn't bring them in.

% The Grand Jury brings in indictments concerning

. 2 regquests made by the District Attorney. If the District

Attorney doesn't ask for it, obviously, there ara no
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indictments,

So all of these facters -~ all of these factors
are important.

Pkcouse me. If I may have just a moment?

(Pause in the proceedings.) '

Now, in discussing some of the matters that are —-
that -~ that we have to think about in connection with the
state of mind of Mr. -~ of Mr, Shea, we x:émember that Niki
told ug about some bhikers.
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then:

She told us as follows:
"Miss Shea, did you state to any law
enforcement officers that Mr, Shea had been attascked?
A Yes.
"Q@  Would you tell us what you stated concerning |
Mr, Shea being sttacked by bikies or bikers?
&  Yes.
"Q  Would you tell s about that?

“He told me that he used to wear some
cowboy boots, fancy, and he had bought thea and some
bikies wanted him to take them off. And they attacked
him and they busted.his eye open.

"Q Were his injuries -- did he have injuries
other than the eye, according to what he told you?

"a I don't remember,but I kuow he has a scar.
He has a scar over the left eys showlng the results
from the attack. ‘ ﬂ

"Q Did you si;ate’toslaﬁ',:e;tlforcmnt personnel
that prior to meeting Mr Shea; he had been attacked in
the street by a persbn or persons he describad as f?
*bikies,’ at which time he had beeﬁ struck in the face
which cause\d him to enter Sawtelle Hqipit;l for a .
possible skull fracture? C e

A No, I didntt state that tﬁ the offiﬂtis;' ‘
"Q You didn't mention about a skull fracture?
A  Not that I recall,™
Then, she was shown a certain document, and
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5-2 1 "THE COURT: Have you read that now, Mrs, Shea?
{ ] 2 “THE WITNESS: Yes.
3 "THE COURT: What is your next question?
- 4 | "Uh, my next question is, does that refresh
& 5 your recollection, Mrs. Shea? Converse ~- you're
6 | conversing with law enforcement officers to the effect
7 that Mr. Shea veceived a possible skull fracture in
8 this altercation before you met him?
9 A Yes.
10 " And what --"
n And then, the Court asked 3 question:
12 ' "Was this the altercation you told us about
T with the boots?
. 1 "THE WITNESS: Yes.
® 15 "Now ==
> 16 Moy Now, when -- the last time you saw Mr,
17 Shea on that August 16th, Mrs. Shea, on that date,
18 Mr. Shea still had those boots?
w ‘ "A  Yas.
/I " That ~~ and those boots were the subject
21 matter of the attack he told you about prior to the
22 time he had met you? |
Sa fls, 2 | A Yes." L
¢ 0 24
- 25
2% | - SV L
27 }
L ) 28
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Then, the Court uked* 4 ;
"what was the word you used,‘ 'bikiu,' - uh

bikies had attacked him? o

"THE WITMESS: Yes. | -

"IHE COURT: What did you mesn by that? . |

"PHE WITNESS: Well, he mieant by that a group of
motorcycles, that's what he called them, bikies.”

Now, we all know that Mr. DeCarlo, Mr. DeCarlo

1

and Mr. Springer were members of some motorcycle group. It
is =~ going on with this questioning.
"and, Mrs. Shea, directing your attention
to Mr. Danny DeCarlo. Do you know him?
A No, I don't.
"Have you ever heard Mr. Shea use or speak
and discuss the name Danny DeCarlo?
"A  No, nevex with me.
' But fou have heard the nsme elaewhem. is
that correct?
A  In court,
"Q  About Danny DeCarlo?
*A  In court."
Now, the question -- this part of Mr, Shea's
background, which goes into his state of mind, is something

- that =~ is it a coincidence? 1Is it just a coincidence that
- Mr. DeCarlo and Mr. Springer and, uh, all that we've heard

concexning the bikers and the intense feeling that Mr. Springex
had for Mr., DeCarlo to go back to Venice, is that just a
coincidence? It could be just a coincidence. This is one
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5=4 1 | of the things that we have to consider.
L ) 2 | Or is it more significant? Because of all the
8 c¢lothes here, we don't see the boots. , |

‘ Now, she -- Niki says that on thé day that Mr, --
5 | that Mr. Shea and she last saw each uthi,r,; she says on that

6 | day he had the boots. ‘ . o ‘

7 - ¥het the significance of that ia, 1: for t:hé |
s | Jury to consider. It is a <~ it is a mt:tcr that is of scme

9 | significance because how many of us -- hou many of u:, uh,

10 | uh, have that kind of relationship with - with, uh, the. people
n out there at Venice and all of that. I guppose -~ the motor- .
12 cycle people would have a tendency to congregate in a

* 3 | yelatively small part of this city or this general ares.
i wo And so, in any event, -~ in any event it was
. 15 significant enough so that when Mrs. Shea made her report

% | to the law enforcement pecple, she mentioned it,

1 Now, we =~ we have heaxrd -« we have been ~- we've
18 | been told about the investigation. We've been told the various+-

19 i of various fliers and things that have been sent out,

% What about that aspect of it? We have not been
2 | gold about this kind of a -- of an altercation or whether
2 | there was any investigation in connection with that matter or
21 aot,

= * 24

S0 it has -~ it has some significance by virtue
2 ° % | of the fact that mo one has told us that that particular

5b fis. 2 | iead was followed as far as Mr. Shea was concerned.
97

o .
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Now, we have a series of witnesses concerning

" Mr, -- all of these witnesses going to the state of mind of
Mr. Shea. And the prosecution will tell us that these matters

are important because -- because they reflect & certain life
style on the part of Mr, Shea, a certain style which no longer
is in existence and, therefore, we are supposed to make
certain deductions from this bit of evidence that they have

brought concérning Mr. Sheats life style.

Now, it is interesting that -~ that, for instance,
Mr. Babcock; and the -- the testimony of Mr. Babcock that
we're going to refer to at this time ig -~ is pointed up,
because it shows how people, uh -~ when theie'is no necessity,
vhen there is no reason to :emehber things, our memories
become even more, uh, undepandnhie than usual.
Now, Mr., -- Mr, Babcock testified us fallaua.,; ?T‘”
"Now, were you at Corriganville before you
met Donald Shea or was he there before you were?
"A&  Don was there bafore I was. . ,
"Q  Vhen you met Donald at COrriganniile,
vhat was he doing?
"A  He was doing the sawe thing., He was
doing stunt work.
"pid you both get paid for the work you
did st Corriganville?
"A Yes, we did.
"Now, did you later do any other work at

Corriganville?
"Yes, we did some commeércials, documentaries.
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“"pid you also get some instructions in
stunt work?

"Yes, I did.

"Now, did you know a man by the name of
Lance Victor?

"Yes.

"And Mr. Bickston?

“A Yes." And so forth,

"Now, approximately when did yon meet him?
"Bob Bickston was approximately ‘59 and
Lance Victor was somewhat after that, probably.
Don't know exactly. In the vicinity of 61 and
162,"

Now, he goes on and he says this:

"Q  Then, from '359 until the time that Donald
left Corriganville, did he algo do stunt work and
perform in these live western shows?

A Yes, he did. '

"Now, do you know the Sphn Movie Ranch?

"A  Yes, .

"Q  Have you evn; bun there?

"A  Yes,; I have. ‘

"Then, am I coxrect, then, that _you've
never seen Donald Shea at the Spahn Movie Ranch -- uh.
let me go back and give the sequébnée. - '@

"And have you ever been there?

"A Yes, I have,
"Q And did you ever -~ were you ever there
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"when Donald Shea was there?
"A I dontt think I was, no.
ﬂq I
Then, the question that's allowed to be answered:
"fm I correct, then, that you've never
seaen Donald Shea at the Spahn Movie Ranch, is that
correct; is that right?
"Hoam, not that 1 remeﬁber.."
Now, == so here's a person who has done work with
Mr. Shea over a long period of time and he does not remember
ever geeking Mr, -- Mr. Shea at the Spahn Movie Ramch., And
there's a téndency on the part -- that we may have to focus
upon the Spahn Movie Fanch and Don Shes., And if we look at
some of this evidence, there may be a feeling that his entire
1ife revolved arcund the Spahn Mavie‘ Ranch, which we suggest
ccrt:ainly is not the case., 'It is nol: the case that Mr, Shea -
uh, that he is ~- his ent:l.re -~ that is the cent:tr of. his' |
existence -~ iz the Spahn Movie Rnnch. It == it -~ it is -
the prosecution has ~= has -- has atteinpted to focus our
sttention upon that. But thexe ave mﬁy,: many reasons for
believing, for believing that such is not t& Case, |
¥Yor instance -- for instance, his -- his using

certain addresses that we know about. Addresses, for

- instance, that are oi Hollywood Boulevard, and an address on

Tamerind, and addresses that were not connected with the
Spahn Movie Ranch.

He =~ g0 1f we ~- if we lock, for instance, at

. what ke considered to be his home or his -~ the place of his
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domicile, it was not the Spahn Movie Ranch.

So these are matters which are ‘p.rhlpl' of some
significance in pointing up to us that the place of the Spahn
Movie Ranch in these proceedings is :lc"cént:ult‘cd by virtue
of the types of witneaqes; that the provecution has brought

tO u. L] - L] ¢
. h
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Now, again, I'm speaking of trying to, uh, go
through some of the ~- some of the testimony that rveflects
Mr. Shea's purported state of mind.

You see, Mr, Shea -- we have reason to believe -~
we have reason to believe, uyh, that the typea of work that he
does is work of a -~ is & somevhat -- what you might call
handymsn or labor-type of work. Although he has the capacity, ]
evidently, to do managerial work, he had the capacity to run
a store for Mr. Binder. He had the capacity to run a store -~
run & bar for Mr. Bromstein or Bf:'onibéz;g. S0 he does have '
capacity to do various typcs of wrk.

Now, I don't know the dcanonic conditionn i.n tbn
San Francisco Bay area as intimatgly, 1 suppose, as tmbady
who is up there all the time. But doeu it ntrike us as ®

st

li.i:tla unusual for a man to go all tha vay to Vallejo to 331:

a common handmn, unskilled type'’ ef job? Now, maybe somebody

would do that in the time of extrame depression, I suppose in

2 time of extreme economic emargency, where there just was no

it el

employment anywhere else. Somebody might take the long trip

to San Francisco or the Bay area to get a cosmon laborerts
job. But, again, the circumstantial evidence in connection
with that is such it is just not in the cards. You can see
& man going to San Francisco for some type of a position that
would -- that would -- that would be worth that kind of a
trip to change & place of regidence, z place where he is --
where he has besn -~ to become & manager, to become an
executive, to get moxe pay, to get something speclial. But
why would & man go to the --
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(Whereupon, Mr. Kanarek conferred with the Clerk.)

ﬁhy would 2 man go all the way to the Bay area to
do comson labor for Leslie Salt. There may be some other
interest in the Bay area.

Now, the position that Mr. Shea obtained was
that of laborer.

The =~ the, uh -- there is no guestion about
it, And his rate would be 3.485, I believe the record will
reveal. $3.48-1/2 cents en hour. That's what he went,
according to those records, to the Vallejo, Rapa, Eastern

San Francisco Bay area for,

Why did he do that? Because he has some other
interest in that area. That's why. Because we can make the
inference, one, that Phyllls Shea lives in thet area.

We can make the Inference that his oldest dsughter
that we know of, Karen Arline Shea lives in that area. And
we also note that after he gets there he doesn't keep the job.

Now, how =~ t_hig is, I believe, the testimony of

{

Mr. Bpringer. '
"Now, .hém long did you stay at th; .
Leslie Salt Mines? | - |
"A I stayed the whole season. -
"@  You worked the full season?
s Yes, sir, K o
) How long did Donald work at the szalt mines?
"bon -~ Dorr stayed there about three to
fouy weeks seemed like, and then he leéft. He said
he had to come down «~ he had to come dqvn and pay
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"some tickets or something.

"Q Traffic tickets?

"a  Traffic tickets.

*Q A1l right. Wwhen is the last time -~ when
is the next time after Donald left the Leslie Salt
Mines in Vallejo -~ when is the next tiwe that you
saw him oy heard from him?

"DPon phoned me from -~ after he was down
here, he phoned me from the Wilcox Hotel where he was
staying.

"And when was the next time that you saw
Don?

"I saw Donald in ~-- I come down -~ I saw
Donald down at the ranch.

"Q  Spahn Ranch?

a Yes, sir.

"Do you recall when that was?

"Well, it was generally arxound 197~ ~-
around 70, 1970.

' "And do you recall what part of the
year it was? '

"Oh, do you mean what month?

"Q  Right, -

"A It was around -~ around the first part
of August, it seemad like."

Now, this -miunr‘ testified 1970. And we will --

we ~- he goes on == in faét, t:he pﬁobecﬁtion th@nﬁl‘ks’:this
question:

-CieloDrive.COmMARCHIVES
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"Now, you mentioned the year 1917.0;1 pid
you mean 1969 or 1970 when you saw Donald and had
the conversation with him about having just gotten
married? | '

"It seemad like it was 1970,

"Q  Seemed like it was 19707

"A  Yeah. I can't quite pinpoint the exact

month. 1 know it was in the summertime.”
~ Now, based upon the othexr evidence that the

prosecution has brought before us, it would appear, and the
prosecution will argue; and not without -~ pot without some ~~ |
some¢ indication that this may be so, that, uh -~ that this
men supposedly meant '69 when he said '70. Pardon me, when he
sald 170,
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. mind some reason or other for saying 1970 over and over and

. well be that Donald Shea has interests in the San Francisco

But the -~ the important point is that it shouws
the frailty of the human memory. We don't know ~~ we don't
know where Donald shea ia,

The fact of the matter is that this man keeps
talking about 1870; and it's true that tha events that he
speaks of would seem to indicate -~ would seem o ;ndicate
that he should mean 1963. l

A

Wall, maybe ~- mayhe he has in thé back of his

over again, as we all will recall that he did in this courtroomi

S0 in any event -- in any event, it may -~ -it may

Bay area, and those interests may revolve around this lady
and hey child, from vhom he has never been divorced'

So this evidence, about the Leslie Salt mines,
ig -~ ig so intriguing because -~ because of geography,
because of the pay ~~ the pay is not the kind of pay that is
the kind that anyons is going to go all that distance for.

Sa the question is ~- the question is: Wwhy do
people go up there? Well, peopla like San Francisce. There
are some Jeople that == that just like living in that area.
They like to ~- they live to live there:; they like o work
there,

Mr. Victor -~ Mr. Victor went up thera to work,
and he probably enjoys the night 1life and whatever that goes
on in Downtown San Francisco -~ like a lot of people do.

But Donald Shea went up there; and we hava the =~

the other ~~ the characteristic that sticks out completely
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about all of Donald Shea's movements, and that is: The
vagabond aspect of it; the transitory aspect; the tfanéient
aspect; the fact that Donald Shea —- the fact that Donald
Shea doesn't stay an&where very long.

If we = if we -~ we have here -+ you remember ~=
Z am sure we all remember that part of the testimony involving
Donald Shea wherein, supposedly, he wanted somée money, and
he didn't have it, and then this man wasg éoing to go up there
and give it to him.

1} ‘Now, after that Priday when you want
back to give Donald some more money, did you go
back again to Spahn Ranch?

"A, Yes, Yes, later on I went back.

*Q How much time had elapsed from that
Friday until the time you again werit back to
Bpahn Ranch?

"A It was a few weeks, bacause I Ffigured
he had taken off already, or gotten some money from
somewhere else.”

Now, this is what he £lgured, bhecause this is

what's normal for Mr. Shea. -

Then, he asks ~~ then the prosgﬁﬁticn askss

% When you went higk‘tp the Spahn Ranch a
few weoks hter, was Donald there - ﬁtx;iiﬁé' that,

"pid you see Donald there?

g, No, I didn't see him around;", ‘

86 the question -~ since we ara -~ right now, wa

Y i',’l,k
are talking about state of mind, the answey by this person,
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who 18 a friend of his, is important; because he states,
"I figured he had taken off already.”

And this iz because he knows Donald Shea, and he

knows -~ and he knows what Donald Shea's lifestyle is.

Now, Mr. Victor testified, again, in connection

with Mr, Shea’s lifestyle, as follows:

"Now, Mr. Shea liked to fighty is that
right, Mr, Victor?

YA Well, yes. When he would get ~~ if
someone would push him into ik.

"0 Mr, Shea had a temper; is that right?

YA Yes, he did.

“a And he flared up quite a bity is that
right?

A, Yes,

"0 pid you ever see Mr, Shea engage
in bar fights?

“A Yes, I did, at one time.”

Now, Mr., —- Mr. Victor testified concerning no

lack of -~ no lack of unfriendliness between Mr. Manson and

Mr. Shea. Mp. Victor —-

) Mr, Victor, you saw Mr. Shea in
Mr. Manson's presence; is that right?

A, Like what do you mean by that?
‘ 0, Well, iér;he'question ==~ do you
understand the guestion?

"A No. ‘

Q. You saw Mr. Shea, géltbe Spahn Ranch

-,
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Yarea; is that right?
"3 Yes.

s pDid Mr. Manson and Mr, s'l:xea - Tt uh s
walt a minute. That question ~- that wasn't allowed, that

question. But this question was:

"0 Did you ever mee Mr. Manson and
Mr. Shea in each othey's presence at the Spahn
Ranch, togethen?

"3 ch, yes.

"0 All right. Did you ever see any
argument between Mr. Manson and My, Shea?

YA, No.

"g pid -~ would you deseciibe for us
-- would you please describe what you saw occur,
if anyt:hing, between Mr, Manson and Mr,., Shea?

"3, I never saw nothing occur.®
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Now, when you consider the numbers of people that |
were living at the Spahn Ranch, ahsent -~ absent this focus
upon Mr. Manson, we wouldn't be here today in this couxtroom,
Lecause --‘pecause the fact that a person is singled out and
nade a degendant has a tendency -— has a tendency about it
£o == to ~= to bring & -~ a pinpoint kind of thinking upon
that paxrticular defendant.

And if -=- if we can picture the scene there at
Spahn Ranch, it's ohvious that ~- that ¥Mr, Shea driits in and
he drifts out of that typs of atmosphers, and -~

Now, hexe:

"Did you tell Donald that you wanted him to

play a role in that £ilm?
°a, Yes, I did.
"0 and did you tell him what -~ what
the role would consist of?
"5 Yes, VYes, I told him that 1t would
be one of the gang, a heavy in the outlaw gang;
and this picture was a pretty éoaa budget'p;ctuxg,
and he would get to -- and he would gét, through
signing a contract, lie would get his SAG caxd,
which he wanted. | ’
" Now, SAG, does that stand for
Screen Actors’ Guild?
"a, Scereen Actors' Gulld, yes.
1 Now, when you told Donald what you
told us about the £ilm, did Donald say anything?
"A Well, he said -~ he saild he didn't ==
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California -~ what the motion picture business is like. The

"0 You can answer that yves ox no,

first.

"R Yes,

"2 Would you tell us what he saild?

-, Yes. ‘He said he didn't believe it;
he had worked se hard to get a SAG card that he
just didn't believe that he -- that this would
bring him his card, He was very happy about it,

0. Now, dld you begin sheoting the £ilm

on July 15th of 1969?

“A ¥Na, we did not."

Now, this man was a man who =- who evidently
dabbled in pictures; that is, the producer here, the man who -+
who says that -~ that he was going to make thisg £ilm and -~ °
and do all of these things,

Well, we know ~~ I'm gure, living in Southeryn

motion picture business is, to a great extent, just ~- itte
a pie in the sky, the pot of gold at the end of the rainbow
kind of thihg. ,

And if ~- if we look at all of the ‘time that they
tell us that Mr. Shea has been in the Southern California ares,
taking even their viewpoint of it, why hash't Mf. Shea, up
to this time, cbtained a Screen Aetoré' Guild card?

¥Why is this picture differenﬁ Ehan.avery.dfhe?
picture ~~ or any other picture? It's -- there's noireason. ’
There's no showing that this was any different than whaﬁ.f
Mr. Shea has done in other situations,
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Now -~ and then, going further on, in connection .

with Mr. Bickston's —- about the amount of money,

"So he did not regeive any money or sug-
tenance or living from a picture until the
picture made money, is that corract?

3, No, sir, it is not. Deferred base
ig -~ you pay him a month a nominal salary, cash
now, which is normally $25; and then the base,
plus a bonug at the time it ie sold.

"0, All right. What -=- would you tell
ug in connection with all of the pictures that
you have spoken of concerning ¥r, Shea, what the
total amount was that Mr. Shea received?”®

THE COURT: We'll take a recess now, ladies and

gentlemen., We will recess for approximately 10 or 12 minutes.

Puring tha racess, you are obliged not to
converse amnongst yourselves nor with anfona else, nor to
permit anyons to convarse with you cnay subject connected
with the matter, nor to form or express any opinion on the
matter'ﬁﬁﬁil it is finally submitted to you.

{(Mid~afternoon recess,)
THE COURT: The jJurors and alternates are present.,

Mr. Ranarek, you may proceed,
MR. KANAREK: Yes, Thank yom, your Honor.
"0 All xight., vould you tell us

in connedtion with 211 of the pictures ~-" and so forth =-

"what the amount wasg that Mr. Shea received?

“Give us your best estimate, Mr, Bickston.
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- in the motion picture industry, but that does not mean =-

A Maybe about four fifty, four seventy-~
five, sir.
"4 You are saying that that would be in

connection with how many pictuﬁes?
A, Tha two TV pillots and the full-
length picture. ' ‘
"0 And that would have been in whap
years? |
“A In *65 and '66; and then the'latter y
part of '68, in the beyinning of '69,
0 And in the latter part of '68 and
the beginning of '69, would you give us your
estimate of how many dollars Mr., Shea actually
received in his hands for the picture work that
you've talked about?
e One hundred seventy-five dollars.®
Now, that meang -- that means clearly that Mr. sShea
was not in the motion picture business. Mr, Shea was not
sustaining himself by means of the motion picture business.
And for what it might be worth, it shows that
there is just a ~~ a gtrawman kind of -- of presentation,
with regard to Mr, Bhea and the motion ploture industry, and -~
and again, I suppose in Southern California, there are

literally thousands of people who would like to be successful

that does not mean that they ~~ that they can sustain themselves
and ~=- in thiz case, Mr, Shea didn’t even attempt, as we have

said, to gain any kind of education or experience in the motion
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1

pleture industry,

And he racogniszed that, and go he =~ he goes down
and works -- works where the »- where he ham worked in the bax)
he =~ and this is & -~ I know it's & delicate subject, but we |
have to talk about it, o |

Mr. Shea sold various sexually-oriented objects,
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This was «< this -- when you look at -~ at
the years that Mr. Binder has testified t;:i;' it is clear that
he worked in what is commonly called iciul‘t bookstores and
he sold this sexually oriented material, sexually oriented
objects that are used aﬁd’ithat are aiold by peo.pl’fﬁ -;-;-axcuai '
me -~ for various =~ various pexual typca of reasons.

And so the pici:ure -- the pigture t:hnt: 1; painted

here about Mr. Shea and the motion pic.turt npect: of it doesn't

hold any water, It is -- it is not wxhat Mr. Shea's Ii.fe is,
It is the kind of life maybe that Mr. Shea hopes that he
could gat into, the motion picture business, but it is a far
ery from what actually he has engaged in.

Now, in connection further with this state of
mind -« in connection further in the state of mind topic
that we're speaking of, we've heard testimony from Mr. Rety,
And we ~- Mr. Retz was a very unusual witness who, uh,
evidently is quite a sharp businessman. He msnaged to get
the Spahn Ranch by paying one-third down to an 835-year-old
man who he then caused to he shipped up to Oregon and he
has all of the Spahn Ranch now with practically no capital
outlay on his part. That's part of this recoxd that I am
sure we all remember.

And Mr. Retz ~- "I told him to leave the ranch
because George Spahn ssked me to clean the ranch up of the
Manson Family. And he gave me even power of attorney to do

that., His attorney called me up and I tried to do it.
"All right, prior to that time had you
had e conversation with Mr. Spahn gbout the presence of,
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. property which was next to the Spshn Ranch which’

"uh, the Manson Family on Spahn Ranch?
"THE WITNESS: Correct.

"And was Squeaky present during that
conversation?

"Yes, she was.

"Now, Mr. Retz, when did you take
possession of the property adjoining Spahn‘Rauch?

"Possegsion?

"Yes.

“I had an option on the Spahn Ranch.

"No, no, let me interrupt you.

"When did you take possession of the .

was the Relly property?

“In May, 1969.

“Now, directing your attention to the
date of August of 16 -- 1969, do you recall that
date?

A I don't remenmber dates,

"A1l right, do you recall or did you
become aware of a raid or a series of arrests which
were made at Spahn Ranch on August 16, 19697

"I knew that but I don't remember exactly
the date.

"All right, but did you become aware of

thie raid on Spahn Ranch by Sheriff's Deputies, is

that correct?
“Yas."
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Now, Mr. Retz ~- and they have -~ have brought
into us a relationship of Squeaky, Lynn Fromme, and what
they're trying to ask us to believe is that Lynn Fromse was
privy to sowe secret conversations betwsen Fraok Retr and
George Spahn conceraing the hiring, supposedly, of Mr, Shea,
to be of all things, like we've spoken of, a night watchman
to watch over these bare acres, which is something that we've
already spoken sbout.

But if we look at it, and look at the people
involved, what reason would there be for any kind of a
secret?

If we look back at the time when these things
were going on, and it shows the extent, the extent to which «-
to which the prosacution has to go to get even the ssmblance
of evidence, there's no reason -- thers's no reason why
'Sq;;uk_y has to be brou;lit into it. That supposedly she
heard this conversation, a’t;,d t:hg"n she supposadly fdlﬁ{tﬁ‘d it
to someone else, who then supposedly acted un u:.  And. t.:hai; -

'wetre then supposad to infer that becsuse ‘of\th_a‘r. iﬁ:, Shea
~was done away with. '

Well; it just doesn't hold water “f’o‘r a nyr;lnd
of ressons.

One is that there was no nead for any kind of
secracy. The relationship between George Spahn and Frank
Retz was not a relationship where you nesded & spy to find
out what was going on. If we look at the -- at the maps,
loock at the ~- look at the photographs, we will find that
these buildings are very close together, right next to Santa
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Susana Pass Rosad, and there’s absolutely no reason why George |
Spahn and Frank Retz and My, Manson and anybody else couldn't
be right together talking about it. You don't need -- you
don't need Squeaky there as sort of like -- like -~ Zero Zero
Seven in order to get information to bring back to Mr. Manson,
There is no semblance of any kind of == of that kind of

thing going on. Everybody -~ everybody is close to everybody
élse.

CieloDrive.cOmMARCHIVES



2y

Tk . .

10

u

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

2B .

26

27

28

£ ' s 8937

And the resson -- the reason that they have to do
it that way, is because of the fact that nobody was interssted
in this kind of a thing at the time that they’'re speaking
sbout:. Squesky or Lynn Fromwe was not -- was not there with
ane ear cocked trying to listen to some kind of a conversation
where nobody else was supposed to listen, It is Just not in
the cards, It is just not the way that these pecple were
conducting themsealves.

And furthamore, there's nothins - ttm:'t's

nothi about any small time period imvolved,

In other words, this gou o for litenuy w«lu,

and possibly months.
ua-r'-’"'/ T —

Hmv, why, in 111 this period of time, didn't Hr.
Retz and Mr. Shea talk aboit this job? There wun't 4
pnrt:!.cuhr day whem there was men was a short
period of time involved, either -~ or == it is -- it is the

kind of situation which, according to Mr. Retz, that went on

for days and days, weeks and weeks.
VWell, why didn't Mr. Retz just ccme up to Mr.
Shea -- if this kind of conversation went on, why didn't
Mr. Retx come to Mr. Shea and say, "I've got a job for you."
Why sll of this -- why all of this George Spabn, Frank Retz,
and no Mr. Shea? \
Supposedly he wanted -- he wanted this kind of work
to be done, and there is no reason -- if you -- if you look
at the number of days, the number of weeks involved, thexe's

not a reason in the world why Mr. Ret# ¢ouldn't come up to
. i
Mr. Shea and say, "I've got a job for you."
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The reason is,'thaﬁgur.;§h¢é probab1y|wés'mo?-
interested in any such job. He, aéﬁwe -~ as wé mentioﬁed.
before, he's the kind of person, the last kind of personality
in the world that wants to be tied down to a fa;ch at night,

Now, if this -- if this kind of a ‘gituation had
actually developed, why didn't ~-- why didn*t Mr, Spahn -=
why didn't they bring Mr. Spahn to the courtroom.

Now, I know Mr. Spahn is elderly. Hets 85 years
old and so forth., But if there was .any such kind of a
sltustion; why didn't they bring Mr., Spahn to testify about
ie?

The fact of the matter is, that there is no
reason to expect that Mr. Shea -~ that Mr. Shea and Mr. Manson
has had any kind of a dispute becguse of this so-called job

of Frank Retz,
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There is, we know -- we know f£rom the fact of
Davn -~ of Mrs, Quant -~ Mrs. Quant says that she called up
the ranch, and sﬁe talked to Mr. Shaa‘-- yes, called up the
ranch and talked to Mr., Shea on the telephone during working
hours.

She is not guite sure as to whether Mx, Shea .
called her, or whether she called My. Shea; but she iz clear
as to the fact that there was a telephone open at the Spahn
Ranch during all of these working hours, And she tells usg
that she spoke to Mr. Shea on that telephone. |

Well, that very same telephang; if Mr, Retxz
needed a telaphone to get ahold of'Mr.-Shea, was available to
Mr. Retz to call up the Spahn Ranch and talk to My, Shea,
over any -~ any period of time that you want to think about,
that's been portrayed in this courtroom -~ weeks, literally,

And that telephone was open, and Ruby gearl was
there at the ranch, all day, she says, up unﬁlllate at night,
There was a ~~ that's not an isolated island. That telephone
was there,

and it's & bunch of hogwash, this idea about -~
that Mr. Shea -~ that Mr, Shea —~ something supposedly has
happened to Mr. Shea, because of this job. And the thing
that proves that there never was any kind of job relationship
ig the fact that Frank ketz, with his eagerness, -~ with his
desire to get rid of Mr. Manson, and the friends of Mr. Manson,
1f he wanted to get hold of Mr, Shea, he would have sought
M. Shea out.

This is not exactly where -~ thig ien't the kind
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of thing whers ona man is -~ ig in New York City, and another
man is in Lima, Peru, and they have to talk on the telephone,

| They're both there at the Spahn Ranch. All he has
to do is walk over and talk to the man -- or, if he wants
to, he can use the telephone,

8o, the circumstances show clearly that thig job
situation is ~~ is just not what the prosecution would have us
believe that it is.

And another aspect of it is thig -- and this is
intriguing -~ 4if somebody wants to get rid of the trouble.
that is being given them, who do they get éid of? Do they
get ri&iof Shorty Shea? Ox do they get rid of Frank Retz?

If I was on that ranch, and I wanted to obliterate
trovble, the way they're portraying it to us, Shorty Shea -~
a nightwatchman can be replaced. What's so magic about shoxty
Shen?

Frank Retz is the trouble, Prank Retz is the
problem. He's the originator of the problem, as Ffar as -~ if
you take the prosecution viewpoint, that the people at the
Spahn Ranch, who were there -- who were living thexe, who had
been there for sqﬁe time, those people —%'those‘peopié_weré to
be removed. ! L

wWell, who ig it -~ who is it that's the source 6%
the trouble? The source of the trouble is Mg.gketz, not Mr,
Shea., 1It's prepostesrous,

And ~~ and s¢ -~ and s0, if wa look at the total
situation there, having in mind the various factors that we

have spoken of, the various factors that we've gpoken of, it's
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clear that this job situnation, about the stata of mind of
Mr, ~~ of Mr. Shea ia just not sgo. It's just not so.

and another interesting point, in connection with
the calling of the Spahn Ranch, is that Ruby Pearl was on that
telephone all day long. And we've heard testimony in thie
courtroqm.cﬁncerning somebody calling up the Spahn Ranch znd
speaking to a female voice.

Now, that femmle voice iz Ruby Pearl. The innuendo
of courme, iz that ~~ that it's not Ruby Pearl; the innuendo is
that it's Squeaky or some other person.

But Ruby Pearl is tha one that managaed the Spahn
Ranch == all day, according to her, svery day.

And 1f somebody called up that ranch, concerning
ﬁﬁ. Shorty Shea -~ ox any other subject -~ the person would get
Ruby Pearl.

We oan figure it this way. Let's say that we were
a vendor, and we ware selling -~ vhatever you sell ~- to
people who raise horses -~ hay or whatever.

This iz exactly what Ruby Pearl was doing there.
She answered the telephone during the day at the Spahn Ranch,
And when you call up and you get a female voice, you get Ruby
Pearl,

And if somebody called up the Spahn Ranch and asked
for Shorty Shea, Ruby Pearl is the perxson that they spoke to.
And when you get right down to it ~~ when iéuAéet right down
to it, and you look at some of thg’ﬁhings that have happened,
having in mind that -~ that this éuppoagd missing parson's '

report was wyritten, supposedly, in November or December of 1969

'
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by Niki -*'hnw is it that Ruby Pesrl didn’'t make 2 missing
pexson’s raport, Lf == Lf thare was something amiss concerning

Shorty Shea?
Especially after -- after Mr. Manson is arrested

on October the 1ath, 19697
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Ba-1l 1 Thege are some of the things that -~- that are
. 2 significant. They're significant because the prosecution has

3 | brought to us certain witnesses that are obviously prosscutiond

>

s | oriented, ;o
A 5 | And Ruby Pearl is certainly prosgcution-oriented.
6 And ghe's certainly a person who ~~ who ﬁuppcsadly was on the
7 | xandh Suring &1} of them times that we .ﬁm spaaking of,
8 S0, in connection with that paxﬁiaular uapaét of
5 | the state of mind evidence concerning Mr. Shea, it is glear
0 | that this -~ this stoxy concarning the job is Qémathing tha_-'---
n p that -~ it just isn't there., If you =~ if ybu_%-n the ' .
2 | tegtimony iz all here (indicating); if anybody wanis it read
? B | back, I am surs that Judge Choate will read back ~- or have
2 15 it read back -~ anything, anything that the jury wishes.
{Pause {in the procesdings.)
16 ‘Now, we then -~ if weé may =~ and this is -~ we
7 | alluded to this previously, There is a -- this exhibit, 57;
18

and we've spoken of this in connection with other matters,

o But the importance here of 57 is that you will

20 seo that Donald Shea wrote his name on the Radeemed Section of

2 this pawnshop ticket,

2 Now, having in mind that when this document is

2 signed -~ I mean, I 49n't know how pawnshops operate, but we

# gertainly can assume ~- we certainly can assume that, singe

this is in {1k, where it sayx "R.A. Smith,” this is not a

i

% carbon, it would stand to reason -~ it would stand to rexson

® “ |  that when this document was submitted to somebody, it was

® submitted fox signature, divectly on this very piece of paper
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that iz denominated 57~C. |

Now, if we look at the signature there, which,
for some reason or another, scmebody has tried to erase, a
portion of it has been successfully erased or cbliterated,

whether that’s an indelible pencll or whether's
an ordinary pencil or -~ I mean, T can't tell by just looking
at it,

But it is cobvious that that particular line was
written upon, because the "Smith" -- the "R.A. Smith" is
underneath that. . | |

The only logical concluaion ftdm these circum-
stances iz that some person wrote above theLl%na, and then
someone else wrote beneath the line, o .

Now, the logical inference is ~- that the person
who wrote above the line sat down and wrote it; | S

You can't concelve ¢f a pawnshop being xun -~
espacially with == I mean, with the people that run pawnshopsé
they're pratty cold-blooded individuale; they are -~ they are
not very =-- very mellow.

And I just can't conceive of a pawnshaé man
allowing scmebody to trace adgnature,

And yet, in connection with that signature, there
is no guestion but what it's the signature of Donald Shea.

If you take that and loock at what is left of it, the "Shea"
there, and compare i% with signatures elsewhere on these
papers, there can be no other conclusion.

And on top of it, the handwriting expert was

agked, in connaction with this, as to whether these were the
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signatures of Mr, Shea,

Now, if I may have a moment? -

(Pause in the proceedings.)

-1

We have People's 64 here (indicating). Pedpia‘s 64

"0 Now, Sergeant Campbell, directing
your attention to the document which has been
marked Paople's 64 for identification, and in
particular that portion of the document which

bears the signature ’'bon' at the -~ near the bottom

of that document, have you sesn and examined that

signature?
"A, Yes,
s And did you compare the signature

'Don' pppearing on People's 64 for identification
with the signatures of 'Donald J. Shea' and 'Don

Shea' appearing on People's 55, 57, 80 and 71 for
identification?

"B, Yes,"

(Pause in the proceedings.)

't And as a result of that comparison,
did you form an opinion as to whether pr not the

slgnature 'Don' appearing on People's 64 ~~" this

. yellow letter -+ “was made by the same person who made

the signatures on the éthar exhibits?
R, Yeas,
"0, And what is that opinion?
“A. It is my ~-- it is my opinion the

was used by this handwiiting expert. Tha question is askeds.
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"signature 'Don' appearing on the letter —-
"o People's 64?
"M ~= Paople's 64 is by the same
person as the 'Shea' signatures appearing on
all the other documents.,®

{Pauge in the proceedings.)
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So, we have here the signature, "Donald Shea,”
which someone hag tried to obliterate.

- Now, what the meaning of that is, I guess is in
your capable hands, because the date of this document is
September 3, 1969, That's the date that it =- that redeemed
stamp 1s on it, .

So it means <~ it means that Donald Shea was
at this place as of that date. :

Now, the proaeéuﬁion -« I can only =« of course,
when we -- when wa finikhiifhe proaequtian speaks to you | -
again, and then we have -~ that Ia; we have ﬁd further
opportunity to discuss these matters, So we éanighly guess

as to what the prosecution may suggest aé the mnaﬁing of that

sigoature. S

One thing that the prosecution may say is that
sbﬁhbody tried to ~- somebody tried to hoodwink somebody and
they tried to make that look like Donald Shea.

Well, the expert has testified that the signatures
on Peopi&'a 87, the signatures of BDonald Sheas

The -- the other pcssibilities are -- I don't

A

koow how -+ I don't know bow pawnshops operate, but I would --

 except we've heard from this gentleman here. I would gather --

another explanation -« I mesn, we've thought about thig, as
to Low this -~ rhis kind of a thing can come about. It =-- it

is possible that Donald Shea comes up and signs his nampe, and | .

then redeems the pistols, and then turns them over to Mr.
Smith, who then signs his name as some kind of & receipt for
somsbody, I dontt know. I dontt know.
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But -- but the significant part asbout it, the
sigaificant part about it is that the "R. A. Swith," is
underneath, is undexrneath the signature of Donald Shea. And

. go =+ and the date of this being September 3, 1969, the

significance =~ the significance is obvious. I mean, it is,
uh =~ it is the kind of thing that when you think about all
these pecple that are present at the Spahn Ranch, like -- 1like

- we discusged previously, the prosecution may suggest it was

B1ll Vance.
The prosecution may suggest whatever, 1 don't

' know what they're goiug to auggests \

But the tall "and lanky person description would
certainly fit Mr. Shea. Mr. Shea == I suppose he was, called
Shorty because he is so tall. So the fact of the mattexr is,

- that the prosecution may say Bill Vnnce, may suucit other

peaple, but they cculdn't suggest Charles Hlnson, because if
there iz anything that Charles Manson 1, he isn't tall and
lanky, and that we know for sure. We've all séen him.

Now, when we get into the testimony of Barbara
Hoyt, we get into a =~ a ~- there are scme -~ gome things
about her testimony that are intriguing, to say the least.

Barbara Hoyt testified thst ghe -- remember,
Barbara Hoyt has lived with -- ghe tells us she has lived -«
she has lived with Mr. Manson and the friends of Mr. Manson

for an extended period of time,

The prosecution would have us believe that Mr.
Shea has a relationship with the Spshn Ranch that goes on for
a long period of time,
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As we know -= and they can't blame that on Mr.
Manson -~ sonetime last year thnra‘uaa a fire at the Spalm
Ranch. As & result of that fire that was in that general
part of Ventura and Los Angelea cbunfzg,‘ ?heré. tber§ vas, ==
where there was a lot ~- a lot of bruah: &mage and gsome |
homes were burned, so that these buildings -~ so tl}nﬁ thesde
buildings do not exist at the present time. |

But if you’—- if you ass'ume? == 1if you assume the
prosecution viewpoint, why would Barbara Hoyt -- I mean,
ph, it iz =< it is something that ig so intriguing, Wwhy would
Barbara Hoyt just remember Shorty Shea after August 16th?
According to -- sccording to -- according to these people that
have come here, Mr. Shea was intimately connected with the
Spahn Ranch for a long, long, loxig period of time,

Now, Barbara Hoyt was also at the Spahn Ranch
for a long period of time. Nob, of courge, as Mr., Shea's,
but ghe was at the Spshn Ranch, what, many, many months,

What, from the beginning of '69 she was there at
the Spahn Ranch,

_ But being the prosecution witness, she says --
now, at sometime after that, after their arrest, did you see
Mr.Manson again at the Spahn Ranch?

Actually, I should go back to the -- August the
16th axrest.

"Now, sometime after the arrest on

August 16, at -~ 1969, were you taken into cuitody?
"Could you say that again?
"Well, were you taken into custeody - . -
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"after you were arrested?

“A

ﬂA

Yes.

"pnd did you spend some time in jail?

Yes.
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*And thereafter were you released?

"A Yes.

"And did you then return to Spahn Ranch?

"Yes.

"Approximately how many days'later did
you return to Spahn Ranch after August 16th?

"Just a couple of days.”

And here is the type of -~ those were all leading
and suggestive questions, where all the witness did was
respond to the answer -- to the guestion with a "Yes,'

"¢  Now, after you returnsd to Spahn Ranch,

after the August 16th raid, did you meet a person
.at Spahn Ranch by the nmame of Shorty Shea?

A Yes. )
"And did you see Mr., Shea at Spahn Ranch?
"A Yes.® ;

Now, thg.prosgcutiun'*- I mean, you can't have it
both ways:. I mean, if Mr,’ Shea was that intimate with the
Spahn Ranch, and if Barbaras Hoyt isitbaﬁ intimate with thkr
Spahn Ranch, why is Barbara Hoyt telling us'q?atiahp‘is telling
us? | |

Well, first of all she's telling us what she is
telling us because of the leading questions that are asked,

Is she going to say no, konowing that Mr. Shea
is the subject matter of this lawsuit? Is she going to say
no?

No. What she doas is, she regponds to the
question, And she says that that is the first time she saw
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him,
Well, if that's the first time she saw him,
where is his connection with the Spahn Ranch? After the
many, many months that she had been there, if he's not there
until August 16th, 1969, what kind of a life style is that --
wvhat kind of state of mind proof is that that Mr. -- Mr. Shes
is identifying himself at the Spahn Ranch.,
You cannot have it both ways.
And then, the questioning goes on:
"Do you know where Miss Schram and Mr.
Manson were arrested, what pert of the house?
"A  The back house." ,
And we know that Mr. Manson was arrested not
only on the 16th, and then you don't =+ and & -- a person
Iike Mr. Manson, especially, you just don’t go to jail and
juﬁt get out, It was there to infer that he was in jail
some number of days. He gets out. They come back and
arreat him with Stephsnie Schram on the 24th, And he then
goes back to jall. And he's arrested after -- he'sg :elnuld'
belcauﬂe the charge is evidently without any basis on the
24th, plus three or four days is the 27th or thereabouts.
And he's xeleased again., - |
"So, now, sometime after that, after that
arrest, did you see Mr, Han'_iori' agein a;.j the .S'p'ah.ti
Ranch?
A  Yes.
"How long aftex his arrest did you see him
at Spahn Ranch? I o
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o Ly
gh, I think it was a day or 30, I'm not
sure,
"Are we talking about August of 1969%"
A leading question.
"4 Yes,
"what part of August, the early part or
the latter part?
“A The latter part.,
"Now, after Mr. Manson returned to the
ranch, after his arrest with Stephanie Schram, did
you gee Shorty Shea at the ranch?
ny et
And she's asking the question,
"After his arrest?
"Q Right, after Mr. Mangon's axrest.
A Yes.
"When wes the last time you saw Shorty
Shea at the ranch?
A Before we went to the desgert.
"What part? Was this in the latter psrt
of August of 19697
a Yes.”
Now, the question has been asked:
"Misgs Hoyt, directing your attention
to that period of time after Mr., Manson's aricst

with Stephanie Schram, and after he, Mr.Mhnsqﬁ,
had returned to Spghn Ranch, after that arrest,

sometime after Manson returned to Spahn Ranch,

3 i
.t
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1 . "did something unusual occur one .night thereafter?
o - "A  Yes. oL |

3 "Apprbx%m;teiy “how many night;, if you
35* 4 recall? How many; nights :.nft;a—z;:'lfi'.‘ Hansdh vr‘ef:ﬁrlnﬁd .
N ’ 5 to the Spahn Ranch after his arrest did this occur?

6 "It wasn't very long, Bmut; *I‘«dqn';i:lknow

7| how many. ‘ _ ‘ - ,

. "Q All right, now, ‘iv‘ouidi you teil.:us what

9 1 happened?

10 | ¥} heard screaming.

11 "Migs Hoyt, where were you when you heard

12 thig --"
" B | And as we all know, she testified "in the parachute
i | room." In the parschute room.

Now, Barbara Hoyt, she tells us -~ she tells us,
16 |  had no glasses, She was without any visual aid from, I think
7 1 it was, May of 1969 until scometime after September of 1969,

8 | she had no glasses and she had no-- she had no, uh, contact

19 lenses. And so, for whatever that may be worth, in connection

20 with her -- in connection with her ability to see, that ~--

2 and we -- we know that she is ~-- her eye ~- eye defect as

2 far as seeing is concerned, is obviously very intense. She

23 can only see five fingers from a very short distance away
10 ‘f1s, * frem her face.

ol 25

L 3
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101 1 I mean, there's no gquestion absut that, That's
. 9 ." part of this recoxd.
3 | Well, 1f she couldn't sea to know Mr, Shea before,
A 4 | why would she be able to know -= why would she have .any reason
s s | for knowing him after August the 16th, 19697 |
6 But in any event, she testifies, after she -~ and

7 | che's told us that she has spoken to law enforcement officers

8 many, many, many times ~-~

9 THE COURT: Ladies and gentlemen, we'll recess now until
10 | 9:30 on Monday morning.

I The Court orders that you all have a pleasant

12 weekend,
13 And the Court orders likewise that during the

. 14 weekend, during the recess, that you are obliged to take firm
f 15 steps not to read, sege or hear any publicity concerning this

16 case or any other c¢sase in which My, Manson is alleged to be

17 ¢ involved.

18 You are not, during the course of the recess, to

9 discuss this case amongst yourselves nor with anyone else,

® | nor permit anyone to discuss it-with you, nor aze you to form-

2 or express any oyinioﬂ ‘oA the matter until 4t im finally

2 | pubmitted to you. T i

23 I expadt €0 see you all in good health at 9:30

T4 24

‘ on Monday. Good ni.ght. : oy
" ___=__L % (Wha;:enpan’:fmfmrd of “"Good ‘ﬂ.lght" were heard -
| % from members of.the jury.)’
. # (Whereupon, at 4:01 p.m., an adjournment was taken

:l.n this matter until 9:30 a.m. on ﬂ'onday, oc,teber 18. 1971 ) =

RN
™,
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